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GAZETECİLER CEMİYETİNİN GÜNLÜK YAYIN ORGANIDIR

"Suça alet olmayın"
ÜNİVERSİTE ÖĞRENCİLERİNE BANKA HESAPLARINIZI KULLANDIRMAYIN UYARISI

İÇİŞLERİ Bakanı Ali Yerlikaya, sosyal med-
ya hesabından bu hafta gerçekleştirilen 
"NARKOÇELİK-43" operasyonları hakkında 
detayları paylaştı. Operasyonlar, 53 ilde 
koordineli bir şekilde yürütüldü ve toplamda 
1 ton 392 kilogram uyuşturucu madde ile 
752 bin 261 adet uyuşturucu hap ele geçi-
rildi. S.5’te

ANKARA (AA)-Irak'ın kuzeyindeki Gara 
bölgesinde 5 PKK'lı terörist etkisiz hale 
getirildi. Milli Savunma Bakanlığından yapı-
lan açıklamada, Türk Silahlı Kuvvetlerinin, 
Irak'ın kuzeyindeki Gara bölgesinde tespit 
ettiği 5 PKK'lı teröristi etkisiz hale getirdiği 
belirtildi.

AÇIKLAMADA, "Terörü kaynağında yok et-
mek için öngörülemez, alışılmadık, süratli 
ve sürekli operasyonlara devam edeceğiz." 
ifadesi kullanıldı.

NEW YORK merkezli Ga-
zetecileri Koruma Komi-
tesi (CPJ)'den, İsrail'in 13 
Ekim 2023'te bir gazeteci-
nin öldüğü, 6 gazetecinin 
yaralandığı saldırısına 
ilişkin açıklama yapıldı.

AÇIKLAMADA, saldırının 
üzerinden yaklaşık 1 yıl 
geçmesine rağmen so-

rumlulardan hala hesap 
sorulmadığı belirtilerek, 
İsrail ordusunun bir ga-
zeteciyi öldürdüğü hatır-
latıldı.

CPJ'ye göre, 7 Ekim 
2023'ten bu yana İsrail'in 
Gazze'ye yönelik saldırı-
larında en az 128 gazete-
ci öldürüldü. S.5’te

İsrail'in gazetecilere yönelik 
saldırıyı "soruşturmamasına" tepki

“Bu iktidarı erken 
seçime zorlamak 
hepimizin görevi”
CHP Genel Başkanı Özgür 

Özel, Çanakkale’de CHP’li 
İl Belediye Başkanları top-
lantısında “Eğer emeklinin 
sesini duyarsanız, asgari 
ücretin sesini duyarsanız, 
çiftçinin, esnafın sesini 
duyarsanız ben bir erken 
seçim çağrısında bulun-
mayacağım. Çünkü o za-
man geçim olur ama duy-
mazsanız o zaman geçim 
olmazsa seçim olur’ de-
miştik. O günden bugüne 

hükümet, bu bahsettiğim 
kırılgan kesimlerle ilgili 
parmağını oynatmadı. Kim 
‘geçinemiyoruz’ diyorsa, 
aldığı maaşa itiraz ediyor-
sa, ürünü para etmeyip 
buna itiraz ediyorsa on-
ların yanında olalım. Hep 
birlikte itirazı yükseltmek, 
bu iktidarı erken seçime 
zorlamak, erken seçimden 
sonra da onların unuttuk-
larına sahip çıkmak hepi-
mizin görevi” dedi. S.5’te

ÖZLEM 2027’DE BİTECEK
Başkentlilerin dört gözle beklediği yeni 19 Mayıs Stadının inşaatı süratlendi

2018 yılında yıkımına başlanan, projesinin ihalesi, 4 yıl sonra 2022 yılının Mayıs, 
temeli de 2022 yılının Temmuz ayında atılan 19 Mayıs Stadının inşaatı devam 
ediyor. 19 Mayıs Stadı'nın 2024 yılında bitirilmesi planlanırken, Başkentlilerin 
dört gözle beklediği  inşaatın 2027’de hizmete gireceği söylenildi. S.8'de

YÜKSEKÖĞRETİM 
Kurulu (YÖK), 
banka hesaplarının 
yasa dışı amaçlarla 
kullanılması halinde 
karşılaşabilecekleri 
tehlikeler konusunda 
öğrencileri 
bilgilendirmek 
amacıyla Mali Suçları 
Araştırma Kurulu 
(MASAK) ile yaptığı 
iş birliği kapsamında 
üniversitelere uyarı 
afişleri gönderdi.

MASAK tarafından 
hazırlanan ve 
YÖK tarafından 
üniversitelere 
gönderilen afişlerde 
öğrencilere "Gelecek 
hesaplarınızı 
yakmayın. Kara 
para aklama, 
terör örgütlerinin 
finansmanı ve 
dolandırıcılık gibi 
suçların para 
transferlerinde 
banka hesaplarınızın 
kullanılması 
durumunda ağır 
hapis cezası ile 
karşılaşabilirsiniz. 
Banka hesaplarınızı 
başkalarına 
kullandırmayın." 
uyarısı 
yapılıyor.S.3’te

TÜRKİYE Bankalar Birliği'nden 
(TBB) yapılan açıklamada 
dijital kanallarda güvenli 
işlemler için sıkça karşılaşılan 
dolandırıcılık yöntemlerine ve bu 
yöntemlerden korunma yollarına 
dair bilgilere yer verildi.

AÇIKLAMADA, “Bilinmeyen veya 
güvenilir olmayan kaynaklardan 
uygulama indirmeyin. 

Bankacılık uygulamalarında 
kullandığınız şifrelerinizi, başka 
uygulamalarda ve alışveriş 
sitelerinde kullanmayın. 
Güvenliğinden emin olmadığınız 
internet sitelerinden alışveriş 
yapmayın. Banka hesap 
özetlerinizi ve işlemlerinizi 
düzenli olarak kontrol edin” 
uyarısında bulunuldu. S.6’da

TÜRKİYE BANKALAR BİRLİĞİ:

Dijital dolandırıcılara dikkat
ESKİ tip sürücü belgesi kullanan 6 milyon 

264 bin kişinin gelecek yıl cezai yaptı-
rımlarla karşılaşmamak için yıl sonuna 
kadar sürücü belgesini değiştirmesi 
gerekiyor. Eski tip sürücü belgeleri, yıl 
sonuna kadar 15 lira bedelle yenilenebi-
lecek.

ESKİ sürücü belgelerinin, 1 Ocak 2016'da 
verilmeye başlanan yeni tip sürücü bel-
geleriyle değiştirilmesi için verilen süre 
31 Aralık 2024'te sona eriyor. S.3’te

ÖLÇME, Seçme ve Yerleştirme Merkezi 
Başkanlığınca (ÖSYM), yarın 4 farklı sınav 
düzenlenecek.

ÖSYM'den yapılan açıklamaya göre, Diş He-
kimliğinde Uzmanlık Eğitimi Giriş Sınavı 
(2024-DUS 2.Dönem), Diş Hekimliği Ala-
nında Yurt Dışı Yükseköğretim Diploma 
Denkliği İçin Seviye Tespit Sınavı (2024- 
STS Diş Hekimliği 2. Dönem), Eczacılıkta 
Uzmanlık Eğitimi Giriş Sınavı (2024-EUS) 
ve Eczacılık Alanında Yurt Dışı Yükseköğ-
retim Diploma Denkliği İçin Seviye Tespit 
Sınavı (2024-STS Eczacılık) 13 Ekim Pazar 
günü yapılacak. S.2’de

6 milyondan fazla 
kişi sürücü belgesini 

yenilemedi

ÖSYM, yarın 4 farklı 
sınav düzenleyecek

TOPLUMSAL Dayanışma İçin 
Psikologlar Derneği (TO-
DAP) Kadın Komisyonu Gö-
nüllüsü Aslı Aydemir, kadına 
yönelik şiddetin arkasında ya-
tan en temel sebebin cinsiyet-
çiliğin hakim olduğu, erkeklerin 
lehine eşitsiz bir toplumsal dü-
zende yaşamak olduğunu söy-
ledi. Aydemir, “Bu düzene ‘pat-
riyarka’ diyoruz. Aile içinden 
okullara, adliyelere devletin 
her kurumu içinde kadının bir 
özne olarak değil, erkeğin bir 

ötekisi olarak nesneleştirildiği, 
cinsiyet ayrımının katı sınırlarla 
belirlendiği bir düzen bu. Erkek 
şiddeti türlü biçimlerde kendini 
gösterirken bu şiddetin başka 
erkeklerce sahiplenildiğini gö-
rüyoruz” dedi. S.2’de

CEMRE POLAT

Kadına yönelik şiddetin 
arkasında yatan en 

temel sebep cinsiyetçilik

53 ilde uyuşturucu operasyonu: 
752 BİN HAP ELE GEÇİRİLDİ

Irak'ın kuzeyindeki Gara 
bölgesinde 5 PKK'lı terörist 

etkisiz hale getirildi

Gazetecileri Koruma Komitesi: 7 Ekim 2023'ten bu yana 
Gazze'ye yönelik saldırılarda en az 128 gazeteci öldürüldü

NORVEÇ'in başkenti 
Oslo'daki Norveç Nobel 
Enstitüsünde yapılan basın 
toplantısında, 2024 Nobel 
Barış Ödülü'nün sahibi 
açıklandı. Nobel Barış 
Ödülü'nü dünyanın "nükleer 
silahlardan arındırılması" 
alanındaki çalışmalarından 
dolayı Japon kuruluş Nihon 
Hidankyo kazandı.S.5’te

GAZETECİLER Cemiyeti Olağan Ge-
nel Kurulu'nda Başkan Nazmi Bilgin 
ve Nursun Erel başkanlık için yarış-
tı. 6 Ekim Pazar günü gerçekleştiri-
len genel kurulda Başkan Bilgin 403 
oy alarak yeniden başkan seçildi.   
Sonuçların açıklanmasının ardın-
dan Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) 
Genel Başkanı Özgür Özel, Nazmi 
Bilgin'e tebrik mesajı gönderdi. 

CHP lideri Özel, mesajında şunları 
kaydetti:"Gazeteciler Cemiyeti Baş-
kanlığına yeniden seçilmenizden 
dolayı sizi kutluyorum. Görevinizde 
başarılar diliyor, selam ve saygıları-
mı sunuyorum."

ÖZGÜR ÖZEL'DEN 
NAZMİ BİLGİN'E 
TEBRİK MESAJI

Çanakkale’de  

Belediye Başkanları 

toplantısında konuşan 

CHP lideri Özel:

31 ARALIK'TA 

SONA ERİYOR
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Ülkenin dört bir 
yanında yaşa-

nan kadına şiddet 
vakalarındaki 
artış, kadınla-
rın güvenliği 
konusunda 
hala büyük 
adımların 
atılması 
gerektiği-
ni göste-
riyor. Bu 
vakalar 
arasında 
psikolojik 
rahatsızlıklar 
ileri sürülerek 
savunma yapıl-
ması ise kamuoyun-
da büyük tepki topluyor. 
Kadın hakları savunucuları, bu 
suçların meşrulaştırıldığını ve 
adaletin sağlanmadığını vurgulu-
yor. 

Sosyo Politik Saha Araştırma-
ları Merkezi’nin 1 Temmuz 30 Eylül 
2024’ü kapsayan raporuna göre, 
3 ayda 636 kadın erkek şiddetine 
maruz bırakıldı ya da hayattan 
koparıldı. Kadınların çoğu faillerini 
dahi tanımazken kız çocuklarına 
yönelik şiddetin artışı da dikkat 
çekti. 636 kadının 117’si katledilir-
ken, 110 kadın şüpheli şekilde ha-
yatını kaybetti. Bu kadınların 163’ü 
fiziksel şiddet gördü, 147 kadın 
seks işçiliğine zorlandı. Öte yan-
dan 42 kadın istismara, 3 kadın ise 
cinsel saldırıya maruz kaldı.

Önceki hafta İstanbul 
Taksim'de bir kadının iki erkek 
tarafından saldırıya uğraması 
ve Semih Çelik isimli erkeğin 
Edirnekap'da iki kadını katlederek 
intihar etmesi sosyal medyada 
gündem oldu. İki vakada da faille-
rin uyuşturucu bağımlısı oldukları 
iddia edildi. Katil Çelik’in cinayet-
leri uyuşturucu etkisinde işlediği, 
psikolojisinin bozuk olduğu ileri 
sürüldü. 

Erkek şiddetine karşı mücadele 
etmesi gereken Aile ve Sosyal Hiz-
metler Bakanı Mahinur Özdemir 
Göktaş ise uyuşturucu ile müca-
deleyi ön plana sürdü ve "Şiddet 
Uygulayanlara Yönelik Psikosos-
yal Müdahale Modelinin Geliştiril-
mesi" projesini kamuoyuna tanıttı. 
Katledilen kadınların haberlerini 
aileye psikososyal destek sağla-
ma vaadiyle paylaştı.

Toplumsal Dayanışma İçin Psi-
kologlar Derneği (TODAP) Kadın 
Komisyonu, konuya dair “Erkek 
şiddetinin gerekçesi ne madde ba-
ğımlılığı ne de psikopatolojilerdir. 
Erkekler patriyarkadan güç alarak 
her gün kadınların emeklerine, be-
denlerine, kimliklerine el koyuyor; 
kendinde şiddet uygulama hakkı 
görüyor. 

Kadın cinayetlerinin, erkek 
şiddetinin önüne geçmenin yolu 
sistemli erkek şiddetini psikolojik-
leştirmekten değil; patriyarkayla 
mücadeleden, devletin şiddeti 
önleyici ve engelleyici politikalar 
üretmesinden geçiyor. Psikosos-

yal çalışma, sistemli örgütlenen 
erkek şiddetini yok edemez” açık-
lamasında bulundu. 

“PSİKOSOSYAL ÇALIŞMA, 
SİSTEMLİ ÖRGÜTLENEN

 ERKEK ŞİDDETİNİ 
YOK EDEMEZ”

TODAP Kadın 
Komisyonu 

Gönüllüsü Aslı 
Aydemir, ka-
dına yönelik 
şiddetin 
arkasın-
da yatan 
en temel 
sebebin 
cinsiyetçi-
liğin hakim 

olduğu, 
erkeklerin 

lehine eşitsiz 
bir toplumsal 

düzende yaşamak 
olduğunu söyledi. 

Aydemir, “Bu düzene 
‘patriyarka’ diyoruz. Aile içinden 
okullara, adliyelere devletin her 
kurumu içinde kadının bir özne 
olarak değil, erkeğin bir ötekisi 
olarak nesneleştirildiği, cinsiyet 
ayrımının katı sınırlarla belirlendi-
ği bir düzen bu. 

Erkek şiddeti türlü biçimlerde 
kendini gösterirken bu şiddetin 
başka erkeklerce sahiplenildiğini 
görüyoruz. Erkeklerin şiddet faili 
olmasının ve bu şiddeti sahiplen-
mekten çekinmemelerinin akla 
gelebilecek her türlü kadın düş-
manı politikalardan güç aldığını 
söyleyebiliriz. 

Son zamanlarda infaz düzen-
lemeleri sebebiyle bir cezasızlık 
politikası güdülüyor. Bu bir sebep. 
Bunlara temel olan anlayışın bir 
sonucu olarak İstanbul sözleşme-
sinden çıkılması, cinsiyetçiliğin 
her kurumda desteklenmesi ve 
güçlendirilmesi söz konusu. 
Kadın hareketi, feminist mücade-
le güçlendikçe kadınların kaza-
nımlarına yönelik saldırılar da bu 
dönemde artmış oldu” dedi. 

“ERKEK ŞİDDETİ 
BİREYSELLEŞTİRİLİYOR, 
ŞİDDETİ SÜRDÜREN 
TOPLUMSAL VE KURUMSAL 
DÜZEN AKLANIYOR”
Şiddetin "ruh sağlığı bozuk-

luğu" veya "madde bağımlılığı" 
ile meşrulaştırılmasının erkekler 
lehine olan toplumsal düzenin ve 
cinsiyetçiliğin sürdürülmesi için 
işlevsel bir zemin oluşturduğunu 
ifade eden Aydemir, “Kız çocuk-
larına, kadınlara yönelik sözlü 
tacizden cinsel saldırılara kadar 
failin erkeklik olduğu, cinsiyetçilik 
olduğu saklanıyor. 

Erkek şiddeti bireyselleştirile-
rek, şiddeti sürdüren toplumsal, 
kurumsal düzen aklanıyor. Şiddeti 
gerçekleştiren bireyi magazinleşti-
rerek konuşuyoruz, böylece kamu 
kurum ve otoritelerinin sorumlu-
luğu mevzubahis edilemiyor” diye 
konuştu. 

“TOPLUMSAL DÜZEN 
TARAFINDAN KORUNAN TÜM 
ERKEKLER ŞİDDET FAİLİ 
OLABİLİR”
Şiddet failinin ruh sağlığını 

konu ederek ya da bir madde 
etkisi altında bunu yapabileceğini 
söyleyerek gündelik hayatın her 
alanında neredeyse olağanlaştırıl-
mış şiddetin görmezden gelindi-
ğini söyleyen Aydemir, “Erkekler 
kendi erkeklikleri üzerine düşün-
mü-

yorlar. Bir ruh sağlığı bozukluğu 
ya da madde bağımlılığıyla aklını 
yitirmiş bir erkek bunu yapabi-
lirmiş gibi. Hayır, gayet sıradan 
gündelik hayatta selam verdiği-
miz pek çok erkek, kurumlar ve 
toplumsal düzen onları korudukça 
şiddet faili olabilir. Özellikle şu 
son dönemde kadınlar, yani ülke-
nin yarısı bu tedirginlikle yaşıyor” 
sözlerini aktardı.

“BU AÇIKLAMALAR 
FAİLLERİ AKLIYOR, 
SORUMLULULARI KORUYOR”
Aydemir, “Bu açıklamaların 

geçerli olduğu durumlar olsa bile 
uyuşturucu maddelerin yaygınlığı, 
ruhsal tedavi gören insanların ta-
kibi ve önleyici, koruyucu hizmet-
lerin yeterliliği sorgulanmalı. Ka-
dın madde bağımlılarını ya da ruh 
sağlığı yerinde olmayan kadınları 
fail olarak çak az görüyoruz ya da 
hiç görmüyoruz. Doğrudan yaşa-
dığımız ya da şahit olduğumuz bu 
şiddet erkeklik sorunu. Bu açıkla-
malar, failleri aklıyor, sorumlulula-
rı koruyor” diyerek, vakaların akıl 
sağlığı sorunlarına indirgeneme-
yeceğini ifade etti. 

Toplumsal farkındalığın ar-
tırılması konusunda kadınların 
önderliğinde, kadın kazanımlarının 
savunulduğu bir mücadele yürü-
tülmesi gerektiğini söyleyen Ay-
demir, 

“İstanbul Sözleşmesi bir kaza-
nımdı ve geldiğimiz noktada bu 
sözleşmeden çekilindi. Çünkü bu 
sözleşmenin cinsiyetçi toplumsal 
yapıya karşı temel oluşturma ve 
cinsiyet ayrımını ortadan kaldırma 
potansiyeli var. Cinsiyet eşitliği 
mücadelesini de pek çok kadın 
hayatın en küçük alanlarında bile 
sürekli veriyorlar” dedi. 

“AİLVE VE SOSYAL 
HİZMETLER BAKANLIĞI, 
CİNSİYETÇİLİĞİ 
DESTEKLİYOR”
Aile ve Sosyal Hizmetler 

Bakanlığı’nın şiddet uygulayanla-
ra yönelik "psikososyal müdahale 
modeli" hakkında “Erkek şiddetini 
yapısal olarak görmekten uzak 
ve psikolojikleştirmeye dayalı bir 
model gibi görünüyor” değer-
lendirmesinde bulunan Aydemir, 
“Cinisyetçiliğe bir kamu kurumu 
olarak katkı sunup, sonra bunun 
doğurduğu sonucu bireyin psi-
kososyal koşullarına müdahale 
ederek çözebilmeyi iddia etmek 
gerçekçi değil. 

Kadın ve erkeğin eşit oldukla-
rını, kadın, çocuk ve hayvanların 
hiyerarşik bir düzende erkekle-
rin güdümünde, erkeklerin istek 
ve arzularına uymakla yükümlü 
olmadıklarını kavramak ve bunu 
bütün sosyal politikaların merkezi-
ne yerleştirmek, şiddeti azaltmada 
daha etkili olacaktır” dedi. 

“KADINLARI KORUMAK
 ZORUNDA KALMAMALIYIZ”
Şiddeti önleme konusunda 

hangi adımları atması gerektiğine 
dair düşüncelerini paylaşan Ayde-
mir, “Kadınların korunmak zorun-
da oldukları anlayışnı değiştirmek 
gerekiyor. Erkek şiddetinin engel-
lenmesi öncelikli olmak zorunda. 
Kadınları korumak, hayatlarının 
kısıtlanması doğruyor. 

Bir kadının beyanda bulunma-
sından başlayıp verilen cezanın 
infazına kadarki tüm süreçte erkek 
şiddetinin ciddiyetle ele alınması-
nı zorunlu kılan yasal düzenleme-
ler gerekli, 6284 ile uzaklaştırılan 
ereğin izlenmesi, iyi hal indirimle-
rinin kaldırılması, kadına yönelik 
şiddetin cinskırım olarak nefret 
suçu olarak değerlnedirilmesi 
gerekiyor” diye konuştu. 

İstanbul Sözleşmesi'nden 
çıkılmasına cinsiyetçi, homofobik 
söylem ve politikalarla meşruiyet 
kazandırdıldığını söyleyen Ayde-
mir, son olarak “Kadın düşmanlığı 
sonucunda sözleşmeden çıkıldı. 
Yaygın ideoloji bu olunca kadına, 
kadın haklarına yönelik saldırılar-
dan erkekleri geri tutmayan bir 
alan açıldı. Sözleşmeye geri dö-
nülmesi bu anlayışın hegemonya-
sını kıracağı için önemli” sözlerini 
aktardı. 

Bakanlık’tan erkek şiddetine 
“psikolojik bozukluk” meşruiyeti
Türkiye'de son dönemde birbiri ardına yaşanan ve kamuoyunda infial yaratan kadına yönelik şid-
det vakaları, bu olayların arkasında yatan nedenleri tartışmaya açtı. Kadın hakları savunucuları, 
devletin şiddeti önleyici politikalar üretmesi gerekirken erkek şiddetini psikolojikleştirerek meşru-
laştırdığını vurguladı. Toplumsal Dayanışma İçin Psikologlar Derneği TODAP Kadın Komisyonu 
Gönüllüsü Aslı Aydemir, “Erkek şiddetinin sebebi ‘ruh sağlığı bozukluğu’ değil patriyarkadır” dedi. 

CEMRE POLAT

ANKARA (AA) - Ölçme, Seç-
me ve Yerleştirme Merkezi Baş-
kanlığınca (ÖSYM), pazar günü 
4 farklı sınav düzenlenecek.

ÖSYM'den yapılan açıklama-
ya göre, Diş Hekimliğinde Uz-
manlık Eğitimi Giriş Sınavı (2024-
DUS 2.Dönem), Diş Hekimliği 
Alanında Yurt Dışı Yükseköğre-
tim Diploma Denkliği İçin Seviye 
Tespit Sınavı (2024- STS Diş 
Hekimliği 2. Dönem), Eczacılıkta 
Uzmanlık Eğitimi Giriş Sınavı 
(2024-EUS) ve Eczacılık Alanın-
da Yurt Dışı Yükseköğretim Dip-
loma Denkliği İçin Seviye Tespit 
Sınavı (2024-STS Eczacılık) 13 
Ekim Pazar günü yapılacak.

Adaylar saat 10.00'dan sonra 

binalara alınmayacak ve sınavlar 
saat 10.15'te başlayacak. EUS 
ve STS Eczacılık, ÖSYM Ankara 
Elektronik Sınav Merkezi'nde 
uygulanacak.

Açıklamada görüşlerine yer 
verilen ÖSYM Başkanı Prof. 
Dr. Bayram Ali Ersoy, şunları 
kaydetti:

"EUS ve STS Eczacılık geçen 
sene ilk kez elektronik ortamda 
düzenlendi. Sınavlar bu sene de 
elektronik ortamda uygulanacak. 
Bu sınavlarda adaylara 75 soru 
için 110 dakika cevaplama süresi 
verilecek. Bu iki sınava toplam 
721 aday başvuru yaptı. STS 
Diş Hekimliği Ankara'da, DUS 2. 
Dönemi ise Ankara ve İstanbul'da 

yapılacak. DUS 2. Dönem Temel 
Bilimler ve Klinik Bilimler Testin-
den oluşacak. DUS ve STS Diş 
Hekimliğinde toplam 120 soru 
için adaylara 150 dakika cevap-
lama süresi verilecek. 7 bin 892 
aday bu sınavlara katılacak. 
Pazar günü yapılacak sınavlarda 
emniyet dahil toplam bin 174 
görevli yer alacak. DUS 2. Dö-
nemde ek süre verilmesi uygun 
görülen adaylar 30 dakika ilave 
sürelerini kullanabilecek."

Öte yandan kimlik kartını 
kaybeden, kimlik kartı bulunma-
yan veya kimlik kartında kimlik 
numarası ve fotoğrafı olmayan 
adaylar için il nüfus müdürlükleri 
sınav günü açık tutulacak.

ÖSYM pazar günü 4 farklı sınav düzenleyecek
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Siz hiç 7 saatlik yola gitmek için 22 yıl
beklediniz mi? Ben bekledim. Daha 

doğrusu beklemişim. 
Çocukluğumda Isparta’nın bir ilçesinden, 

bizden 6-7 yaş büyük olanların yürüyerek 
Antalya’ya gittiğini, o yıllarda Yenişar buca-
ğındaki bir kuyuya düşen genç kızın cesedinin, 
Manavgat taraflarında bulunduğunu duymuş-
tum. 

Antalya’yı televizyonda ilk kez 31 Ocak 
1968 günü gördüm. Türkiye’de televizyon 
yayınının başladığı o gün, tamamı 1 saat 20 
dakika süren yayın içindeki 12 dakikalık prog-
ramın adı, “Antalya Ormanları” idi. 

22 yaşıma geldiğimde, ilk görev yerim 
olan Antalya’ya ilk kez gittim. Bir kış günü 
Akdeniz Seyahat’in gece 24.00 otobüsüyle 
Bucak ilçesi’ni geçince, Çubukbeli’nin daracık 
virajlarından kıvrıla kıvrıla indiğimiz dağların 
ardıydı. 15 gün önce tayinimi öğrendikten son-
ra “Burası Orta Dalga 337 metre TRT Antalya 
Radyosu” anonslarıyla dinlemeye başladığım 
radyoda, Bucak’tan ve Çubukbeli’nden söz 
eden programlar yayınlanmıştı. “Çekemedim 
akça kızın göçünü/ Bırak döğsün sırma saçlar 
döşünü/ Gülüver de görem mercan dişini/ 
Yol ver bana Çubuk beli geçeyim” türküsünü 
hatırlarken, kısa süre sonra bu türkünün derle-
yicisi Cevat Uyanık ile tanışıp dost olacağımı 
bilmiyordum.

Sabah 7.30’da Şarampol semtindeki termi-
nale indiğimde, yumuşak ve limon kolonyası 
kokulu bir havanın içinde taksiye bindim. 
Antalya’da nereye gidersen git, taksi fiyatının 
10 lira olduğunu öğrenince epeyce şaşırdım. O 
akşam, her yerde satılan muzu görünce yemek 
yemekten vazgeçip 2 liraya aldığım 1 kilo muz 
ile karnımı doyurdum. Ertesi gün Antalya’yı 
tanımak için ilk gittiğim yer, Kaleiçi idi ve de-
nize nazır bir çay bahçesinde 25 kuruşa satılan 
çayı keyifle içtim.   

Evliya Çelebi de 1600’lü yıllarda geldiği 
Antalya’yı şöyle anlatmaya başlamış: “150 
Müslüman, 150 kefere kale neferleri vardır. 

Kalesi, Adalya körfezi sonunda minare yük-
sekliğindeki bir kaya üstünde kavisli şekilde-
dir. Etrafı 4.400 adımdır.” 400 yıl önce kale 
içine sıkışan Antalya, 1970’li yıllarda, başın-
dan sonuna kadar 3 saatte yürünebilecek kadar 
büyümüştü. 2024 yılında ise havaalanından 
Şarampol caddesine tramvay ile ancak 1 saatte 
gelebiliyorsunuz. 1978 yılında günde en fazla 
2 Ankara uçağının kalktığı ve pisti bomboş 
olan Antalya Havalimanında, günümüzün her 
saatinde bir insan seliyle karşılaşıyorsunuz. 
Havaalanından şehri boydan boya kat eden 
tramvay, son derece temiz ve konforlu. Kale 
içine yakın bir yerde inip nostaljik tramvaya 
bindiğinizde, ayrı bir keyifle Konyaaltı’nın 
başına kadar gelebiliyorsunuz. Burası, Kenan 
Evren Caddesi olmadan önce, sol tarafı deniz 
olan daracık bir yoldu ama yolun sağında yük-
sek ve gösterişli apartmanlar yapılmıştı. Zeki 
Müren’in bile dairesinin olduğu bu apartman-
lar günümüzde de bütün haşmetiyle duruyor. 
Bu caddedeki ünlü Barbaros Çay Bahçesi de 
konumunu koruyor. Denizin başında, namlu-
sunu Kıbrıs’a doğrultmuş bir top anıtı vardı. 
Eskiden bahçeye çok sayıda genç gelirdi, şim-
di gelenlerin çoğu, o yılların gençleri… 45 yıl 
önce buraya, belediye orkestrası gelip konser 
verirdi. Bu konserlerden birinde, orkestrada-
ki klarnetçinin limon yiyen gençleri görünce 
üflemekten vaz geçtiğini hatırlamak da ayrı bir 
anı parçası… 

Varyant sözünün bir anlamı, yoldan ayrılıp 
tekrar o yolla birleşen yoldur. Yani, tâli yol. 
Türkiye’de yaygın söyleyişi olan iki varyant 
vardı, biri İzmir’de, diğeri Antalya’da. Her 
ikisi de tepeden denize doğru kavis çizerek 

iner. Yani halk arasında varyant, tali yol değil, 
tepeden kavis çizerek aşağıya doğru inen yol 
olarak kullanılır. Antalya’da Konyaaltı’nın 
başından plajlara inen yola varyant denirdi. 
Dolmuşlar bu varyanttan inerdi. Şimdiler-
de oradan araç geçmiyor. Eskiden varyantın 
başında oturup seyredilen denize, bir asansörle 
inebiliyorsunuz. Ama varyantın başladığı yer, 
Antalya Arkeoloji Müzesi’nin de bitim nok-
tası. Bu büyük müzenin bahçesi bile ayrı bir 
müze sayılır. Sergi salonları, geze geze bitmi-
yor. Tümülüslerden günümüz paralarına kadar, 
tarih içinde yolculuk yapıyorsunuz. Tanrılar-
dan imparatorlara, lahitlerden ikonalara kadar 
Antalya bölgesinin tüm geçmişi burada. TRT 
Antalya Radyosu’nda müze ile ilgili pek çok 
program yapıldı. Bu programlarını bir bölü-
münü, Nuri Erkal hazırladı. Onun programını 
seslendirmek ayrı bir keyif idi çünkü Türkçeyi 
çok güzel kullanırdı. Prodüktör Nuri Erkal, 
bir köye telefon açıyor. Orada bir çiftçiyle 
tarımla ilgili röportaj yapılacak. Spiker olarak 
da yanında beni götürüyor. Araçla yola çıkıyo-
ruz. Kemer kavşağında, asfalt yoldan şoseye 
dönüyoruz. Epeyce gidip birkaç tepe geçtikten 
sonra gideceğimiz köye ulaşıyoruz. Prodüktör, 
yolda bana köyün özelliklerinden bahsediyor, 
orada yetişen ürünleri anlatıyor. İşin zor taraf-
larını soracağız çiftçiye…  Bir saatten uzun 
bir süre sonra köye varıyoruz. Fakat röportaj 
yapacağımız kişi yok… Acil işi çıkmış, şehre 
gelmiş… Telefon olmadığından da bildireme-
miş. Peki ne yapalım, dönecek miyiz? Hayır… 
“Ahmet Ağa olmazsa Mehmet Ağa olur” diyor 
prodüktör ve bir başka röportaja başlıyor. Biz, 
tarımla ilgili röportaj yapacakken, karşımızda 

tarımsal konuda konuşmayı becerebilecek kişi 
olmayınca, konu ‘bu köyde düğünler nasıl 
yapılır’a geliveriyor. Düğün dernek konusu 
açılınca da köylüde lâf bitmiyor. Röportaj 
yapılacak kişi birken ikiye, üçe ve beşe kadar 
çıkıyor. Böylece bir başka program için güzel 
bir malzeme yakalıyor prodüktör. Tarım konu-
sundaki röportajı ise daha sonraya bırakıyor. 
Çaylar kahveler içiliyor, bir dostluk başlıyor 
ve tekrar gelinmek üzere vedalaşılıyor.

Atatürk’ün dediği gibi “Şüphesiz dünyanın 
en güzel yeri Antalya”, 1980’lerden sonra far-
kına varılan bir şehirdir. Bunda ilk etken, Be-
lediye Başkanı Selahattin Tonguç’un 1978’de 
yüzlerce aileyi getirip Varsak civarında yer 
tahsis etmesi. ikinci etken ise TRT’dir. TRT 
Antalya Radyosu prodüktörlerinin Isparta-Bur-
dur-Denizli ve Afyon’u dolaşarak yaptığı prog-
ramlarda anlattıkları Antalya, TRT Antalya 
Haber Müdürlüğü’nün geçtiği bölge haberleri, 
festival haberleri, Altın portakal haberleri, 
turizm haberleri, 1990’da kurulan TRT Turizm 
Radyosu’nun yayınları tanıtımda son derece 
etkili olmuştur. 

Antalya, turizmin ve tarımın içiçe olduğu 
şehirdir. Çok güzel piyazı da olan kuru fasul-
yesi de ünlüdür. Eskiden garsonlar yemekleri 
sayarken, ‘Milli yemek kuru fasulye’ derler-
di. Vaşington portakal da ilk kez Antalya’da 
üretildi. Bilirsiniz ki ABD’nin Başkenti 
Washington’da portakal yetişmez. Ankara 
gibi sert bir iklimi vardır. 1950'lerde ABD'den 
portakal fidanı getirilmiş ve Antalya bölgesine 
dikilmiş. O portakal fidanları, bölgeye çok iyi 
uyum sağlamış, mükemmel ürünler vermiş. 
Fidanlar Amerika’dan geldiği için başkentinin 
hatırına vaşington portakalı demişler…  

1980’den 2024’e, “Bir şehir bu kadar kısa 
sürede bu kadar mı büyür?” sorusunun cevabı-
nı Antalya’da görüyoruz.  Alanya’dan itibaren 
yol boyu yüzlerce oteli arkanızda bırakıp 
giderken, yazın araç trafiğinden adım atamı-
yorsunuz. 

Antalya
Şener METE 

MİKROFON VE İLETİŞİM

ANKARA (AA) - Yükseköğretim 
Kurulu (YÖK), banka hesaplarının 
yasa dışı amaçlarla kullanılması 
halinde karşılaşabilecekleri tehlikeler 
konusunda öğrencileri bilgilendirmek 
amacıyla Mali Suçları Araştırma Kurulu 
(MASAK) ile yaptığı iş birliği kapsa-
mında üniversitelere uyarı afişleri 
gönderdi.

MASAK tarafından hazırlanan ve 
YÖK tarafından üniversitelere gönde-
rilen afişlerde öğrencilere "Gelecek 
hesaplarınızı yakmayın. Kara para 
aklama, terör örgütlerinin finansmanı 
ve dolandırıcılık gibi suçların para 
transferlerinde banka hesaplarınızın 
kullanılması durumunda ağır hapis 
cezası ile karşılaşabilirsiniz. Banka 
hesaplarınızı başkalarına kullandırma-
yın." uyarısı yapılıyor.

YÖK özellikle üniversite öğrenci-
lerinin banka hesaplarını başkalarına 
kullandırmak suretiyle gelir elde ettiği, 
kullandırılan bu hesapların suç gelirle-
rinin aklanması, terörizmin finansmanı, 
dolandırıcılık gibi ağır hapis cezaları 
gerektirecek suçlara sebebiyet verebi-
leceği yönünde gelen ihbar ve şikayet-
ler üzerine mağduriyet yaşamamaları 
için öğrencileri uyardı.

Öte yandan YÖK, üniversite öğ-
rencilerinin maruz kalabileceği siber 

suçlara yönelik Hacettepe Üniversitesi 
Bilgisayar Mühendisliği ve Ankara 
Üniversitesi Siber Güvenlik Meslek 
Yüksekokulu öğretim üyelerinden 
görüş alarak tavsiye ve uyarı videosu 
da yayımladı.

Uzmanlar, özellikle "oltalama (phis-
hing) saldırılar" ve öğrencilerin banka 
hesaplarının para karşılığında başka-
ları tarafından kötü niyetle kullandırıl-
maması hususlarına dikkati çekti.

Öğrencilere, yabancı veya bildikleri 
kişi ve kurumlardan SMS ya da mail 
yoluyla gönderilen linklere, direkt ola-
rak tıklanmamasını öneren uzmanlar, 
gelen içeriklerin önce kaynağının teyit 
edilmesi gerektiğini vurguladı.

İLK ÖNLEM, GÜÇLÜ ŞİFRELER 
OLUŞTURMAK
YÖK'ün sosyal medya hesapların-

dan paylaşmak üzere hazırladığı vide-
oda, Hacettepe Üniversitesi Bilgisayar 
Mühendisliği Öğretim Üyesi Doç. Dr. 
Murat Aydos, okul sistemlerinde, onli-
ne bankacılıkta veya alışveriş yapılan 
yerlerde bağlanılan siteler için en az iki 
aşamalı güvenlik önlemi alınmasının 
önemine işaret ederek, "Kişisel bilgi-
lerimizi asla ve asla üçüncü kişilerle 
paylaşmamamız gerekiyor, T.C. kimlik 
numaralarımızı asla vermememiz 
gerekiyor." bilgisini paylaştı.

Aydos, bazı üniversite öğrencileri-
nin bilgisayarlarını alarak kafelerde ça-
lışma alışkanlıkları olduğunu belirterek, 
öğrencilerin hassas işlemlerini bu tarz 
ortamlarda yapmamaları gerektiğini 
vurguladı.

"OLTALAMA" SALDIRILARA 
DİKKAT
Hacettepe Üniversitesi Bilgisayar 

Mühendisliği Öğretim Üyesi Dr. Ahmet 
Selman Bozkır da öğrencilerin siber 
suçlar kapsamında en çok "oltalama" 
saldırılara maruz kaldıklarını belirterek, 
"oltalama" yöntemiyle genellikle yurt 
dışından çeşitli ülkelerden kötü niyetli 
insanların, mail yoluyla mağdurlara 
ulaşarak zararlı linkler gönderdiğini, 
linke tıklanması durumunda şifrelerin 
ve kişisel verilerin ele geçirilebileceğini 
kaydetti.

Yabancı kişi ve kuruluşların yanı 
sıra tanıdık, bilinen hesapların da taklit 

edilebildiğine dikkat çeken Bozkır, 
"Tanıdığınız ya da tanımadığınız bir fir-
madan, kurumdan belki üniversiteniz-
den bile geldiğini iddia eden gönderiye 
doğrudan tıklamamak gerekiyor. Linki 
sağ tuşla tıklayarak tarayıcı üzerinden 
gittiği yeri incelemek gerekiyor, burası 
gerçekten sizin ilgilendiğiniz kurumun 
meşru sayfası mı?" ifadelerini kullandı.

Ankara Üniversitesi Siber Güvenlik 
Meslek Yüksekokulu kfurucu müdürlü-
ğünü yapan Dr. Öğretim Üyesi Murat 
Osmanoğlu ise suç şebekelerinin yasa 
dışı yollarla elde ettikleri paraları, belli 
miktarlarda ücret teklif ederek öğrenci-
lerin banka hesapları üzerinden işleme 
koyabildiklerini belirterek, "Bu paranın 
kaynağı kötü olmasa bile başkası adı-
na hesap açıp kullanmak suçtur. Genç 
yaşların etkisiyle anlık kararlar vererek 
yapılabilecek hatalar, uzun vadede 
kişilerin geleceğini yakmasına neden 
olabilir." açıklamasında bulundu.

MASAK'TAN ÜNİVERSİTE ÖĞRENCİLERİNE UYARI!

"Banka hesaplarınızı 
kullandırmayın, 
suça alet olmayın"

ANKARA (ANKA)- Eğitim Sen Ge-
nel Sekreteri Zülküf Güneş, TBMM Genel 
Kurulu'nda kabul edilen Öğretmenlik Mesleği 
Kanunu’na ilişkin "Bu kanun gerçek anlamıyla 
bizi temsil etmiyor. Yasalaşmış olması bu ka-
nunun meşruluğunu göstermez. Mücadelemiz 
kararlılıkla sürecek" dedi. 

Öğretmenlik Mesleği Kanunu Teklifi, 
TBMM Genel Kurulu'nda kabul edilerek 
yasalaştı. Eğitim Sen Genel Sekreteri Zülküf 
Güneş, Eğitim Sen Genel Merkezi'nde konuya 
ilişkin basın toplantısı düzenledi. Güneş, 
şunları söyledi:

"Milli Eğitim Bakanlığı'nın, eğitimin bile-
şenlerinin görüşlerini almadan masa başında 
hazırladığı Öğretmenlik Mesleği Kanunu, 
AYM'nin daha önce verdiği iptal kararına rağ-
men, ÖMK'nın muhatapları olan eğitim sen-
dikaları, ataması yapılmayan 1 milyonu aşkın 
öğretmen, eğitim fakültelerindeki akademis-
yen ve öğrencilerin tüm eleştiri ve itirazlarına 
rağmen TBMM Genel Kurulu'nda görüşülerek, 
Meclis çoğunluğunu elinde bulunduran iktidar 
partilerinin oylarıyla dün gece itibarıyla kabul 
edilerek yasalaşmıştır.

Eğitimin temel bileşeni olan eğitim ve bilim 
emekçilerini yok sayan, taleplerine ısrarla 
kulak tıkayan Milli Eğitim Bakanlığı, sürecin 
başından bu yana bildiğini okumayı sürdür-
müş, bizlerin eleştirilerini, talep ve önerilerini 
görmezden gelmiştir. Eğitim sendikalarının, 
görevde bulunan öğretmenlerin ve atama bek-
leyen 1 milyonu aşkın öğretmenin taleplerini 
yok sayan Öğretmenlik Mesleği Kanunu'nun 
yasalaşmış olması bu düzenlemenin meşru 
olduğunu göstermediği gibi itirazlarımızın 
haklılığını ve geçerliliğini de ortadan kaldır-
mamaktadır. Öğretmenlik mesleğini itibar-
sızlaştıran ve emeğimizi değersizleştiren, 
ekonomik, sosyal ve mesleki sorunlarımıza 
çözüm üretmeyen, eşit işe eşit ücret ilkesini 
ortadan kaldıran, özlük haklarımızı zayıfla-
tan, eğitim emekçileri arasında ayrımcılığı ve 
eşitsizliği derinleştirecek içeriğe sahip olan bu 
kanunun, bir milyonu aşkın eğitim emekçisi ve 
ataması yapılmayan öğretmen nazarında bir 
anlamı yoktur. Öğretmenleri kariyer basa-
maklarıyla sınıflandırmak, buna göre bir ücret 
uygulamasına geçilmesi eşit işe eşit ücret 
ilkesini ortadan kaldırdığı gibi, meslekteki 

kıdemine bakılmaksızın bütün öğretmenlerin 
yaşadığı ekonomik yoksulluğu da yok saymak 
anlamına gelmektedir. Öğretmenlik mesleğini 
ve öğretmenleri itibarsızlaştırmak için her gün 
yeni bir açıklama yapan MEB'in bu kadar sığ 
bir kanun taslağıyla eğitim emekçilerine yöne-
lik şiddeti önlemeyi hedeflediğini varsaymak 
için çok iyi niyetli olmak gerekir. Amaç şiddet 
olduktan sonra cezalandırmak değil şiddeti 
önlemek olmalıdır. Bu kanun gerek hazırlanış 
biçimi gerekse sınırlı içeriği açısından meslek 
kanunu olmaktan çok uzaktır. 17 milyonu 
aşkın öğrencinin eğitim hakkını ve bir milyonu 
aşkın öğretmenin mesleğini, çalışma koşulla-
rını, ekonomik ve özlük haklarının böylesine 
sığ ve dar bir çerçevede ele alınması kabul 
edilemez. TBMM'de yasalaşan Öğretmenlik 
Mesleği Kanunu kapsamı itibarıyla son derece 
dar ve yetersizdir. ILO ve UNESCO ortak bel-

gesi olan; 'Öğretmenlerin Statüsü Tavsiyesi' 
metnini esas almayan bir meslek kanununun 
taleplerimize yanıt vermesi ve sorunlarımıza 
çözüm üretmesi beklenemez.

Bu kanun tasarısı AKP iktidarı dönemin-
de gündeme getirilen öğretmenlik mesleği 
ile doğrudan ilgili üçüncü yasa tasarıdır. Her 
defasında sendikamızın içeriği ve hazırla-
nış biçimiyle itirazlarını en güçlü bir şekilde 
kamuoyuyla paylaştığı bu yasa tasarıları daha 
önceki süreçlerde AYM'ye götürülmüştür. 
AYM'nin daha önce verdiği iptal gerekçelerini 
dikkate almadan hazırlanmış bu kanunun tek-
rar AYM'ye götürülmesi durumunda verilecek 
olası iptal kararıyla yeni mağduriyetler ve hak 
kayıpları doğuracağı kesindir. Bu nedenle 
Eğitimin tüm bileşenleriyle tüm eğitim ve bilim 
emekçilerinin hak ve taleplerini kapsayan yeni 
bir meslek kanunu hazırlanmalıdır.

ANKARA (AA)- Eski tip sürücü belgesi 
kullanan 6 milyon 264 bin kişinin cezai yaptı-
rımlarla karşılaşmamak için yıl sonuna kadar 
sürücü belgesini değiştirmesi gerekiyor.

Eski sürücü belgelerinin, 1 Ocak 2016'da 
verilmeye başlanan yeni tip sürücü belgele-
riyle değiştirilmesi için verilen süre 31 Aralık 
2024'te sona eriyor.

Bu tarihe kadar eski tip sürücü belgelerini 
yenileyen vatandaşlar ehliyetlerini indirimli 
olarak alabilecek. Süre sonunda belgele-
rini yenilemeyenler ise cezai yaptırımlarla 
karşılaşacak.

Nüfus ve Vatandaşlık İşleri Genel Mü-
dürlüğü Kişiselleştirme Şube Müdürü Kemal 
Kalkan, AA muhabirine yaptığı açıklamada, 
nüfus müdürlüklerine bugüne kadar 27 
milyon 803 bin kişinin yeni tip sürücü belgesi 
için başvurduğunu söyledi.

Kalkan, "Eski tip sürücü belgelerinin ye-
nilenmesi uygulamasında son tarih 31 Aralık 
2024 olarak belirlenmiş olup günümüz itiba-
rıyla sürücü belgesini yenilemeyen 6 milyon 
264 bin vatandaşımız bulunmaktadır." dedi.

Yıl sonuna dek vatandaşların 15 liraya 
sürücü belgelerini yenileyebileceklerini bildi-
ren Kalkan, şöyle devam etti:

"Karayolları Trafik Yönetmeliği'nde eski 
tip sürücü belgelerinin yenilenmesi için öde-
necek bedel 15 lira olarak düzenlendi. Ancak 
sürücü belgelerinin 31 Aralık 2024'e kadar 
yenilenmemesi halinde 2025 yılında indirimli 
tutardan vatandaş faydalanamayacak."

6 milyondan 
fazla kişi sürücü 

belgesini yenilemedi

İSTANBUL (AA) - Üniversitelere ek 
kontenjan ve özel yetenekle yerleşen, yatay/
dikey geçiş yapan öğrenciler ile yüksek 
lisans/doktora öğrencilerinin GSB Yurt 
başvuru sonuçları belli oldu. Gençlik ve Spor 
Bakanlığından yapılan açıklamaya göre, ek 
kontenjanla üniversitelere yerleşen öğrenci-
lerin 2024-2025 eğitim öğretim yılı GSB Yurt 
başvuruları sonuçlandı.

Üniversitelere ek kontenjan ve özel 
yetenekle yerleşen, yatay/dikey geçiş yapan 
öğrenciler ile yüksek lisans/doktora öğrenci-
leri, GSB Yurt başvuru sonuçlarını e-Devlet 
üzerinden öğrenebilecek. Yurtlara yerleşme-
ye hak kazanan öğrencilerin, kayıt işlemlerini 
13 Ekim Pazar günü saat 23.00'a kadar 
e-Devlet üzerinden tamamlaması gerekiyor.

Yurt kaydının tamamlanması için ilk kayıt
ücretinin ödenmesi ve e-Devlet'te yer alan 
taahhütnamenin onaylanması şartı aranıyor.

Yedek sırası bekleyen öğrenciler için yer-
leştirmeler devam edecek. Yurtlara yerleşmek 
isteyen öğrencilerin her hafta güncellenen 
yedek sırasını takip etmesi gerekiyor.

Kayıt işlemlerinde sorun yaşayan öğrenci-
ler, 7/24 hizmet veren ALO GSB (444 0 472) 
üzerinden yardım talep edebilecek.

Üniversitelere ek kontenjanla 
yerleşen öğrencilerin yurt 

başvuru sonuçları açıklandı

Eğitim Sen'den 'Öğretmenlik Mesleği Kanunu' açıklaması: 

Yasalaşmış olması bu kanunun 
meşruluğunu göstermez
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Bugünler de siyasilerin bürokratlar
üzerindeki etkileriyle ilgili haberleri 

gördükçe, hatta işçileri karşısına alıp işveren 
destekçiliği yapan bir bürokratla ilgili haberle-
ri okudukça  aklıma yıllar öncesinin bürokrat-
ları geldi..

Emniyet Genel Müdürlüğü Sağlık Daire 
başkanı vardı bundan 40- 50 sene önce bu  gö-
revi  üstlenmiş  bir doktor… Herkes kendisini  
“korkunç yenge” olarak tanırdı.. 

Emniyete alınacak ve polis okullarına 
öğrenci olarak başlayacak gençler önce sağlık 
kontrolünden geçerdi… Bu kontrolü başarıyla  
geçenler  polisliğe ilk adımı atarlardı…

Bu sağlık kontrolü sırasında hiçbir bürokrat 
arkadaşı veya siyasetçi bir torpil için kendisi-
ni aramaz ve aramaya cesaret edemezlerdi… 

Bunlara dönemin bakanları da dahildi….
Dr. İrem Erdoğan  görev yaptığı süre içinde 

hiç kimseye tolerans tanımamasıyla ön plana 
çıkmıştı… 

Polisliğe girecekler için yapılan  sağlık 
kontrolünde  en önemli olan boydu… Şimdi 
tam hatırlamıyorum ama herhalde en düşük 
boy yüksekliği 1.66 metre idi. Sağlık kontrolü-
ne gireceklerde bu rakam olmazsa olmazdı ve 

Dr. Erdoğan, yarım santim veya bir santimlik 
bir kısalık için bile tolerans tanımazdı… 

Dr. İrem Erdoğan’ın’  bu yapısını bilenler, 
bunlara bakanlar da dahil hiç kimse arayıp 
ricada bulunamazdılar..

Bu günlerde yaşananlar, bir bakanın  tanı-
dığı aşçının ateşe olarak atanması, siyasetçi 
yakınlarının akraba kayırmacılığı yaptığının 
kamuoyuna yansıdığını görünce bir not olarak 

o dönemde yaşananları buraya aktarmak iste-
dim…. 

Hatta Devletin bürokrat ve yargı kadrosu 
öyle siyasallaştı ki, herkes iktidar yanlılarının 
ağzından çıkacak sözlere bakıp kararlarını 
ona göre veriyor… Bir an böyle olmadığını 
düşünsek bile kararlar ile söylemler arasındaki 
yakınlık insanda bu kanıyı yaratıyor..

12 Mart ve 12 Eylül sonrası dönemlerde 
görmediğimiz yayın yasakları bu dönemde 
alınıyor.. Uygunsuz gıda üreten ve satanları 
bilmek halkın en doğal özelliği bu konuda 
yayın yasağı uygulamak akla ziyan bir karar. 
Yine küçük bir köyde işlenen Narin cinaye-
tiyle ilgili yayın yasağı da insanın aklına çok 
fazla sorular getiriyor.

Siyasilerin bakanların söz 
geçiremediği bürokrat

DÜNDEN KALANLAR

Süreyya ORAL 

ANKARA (AA) -  10. 
Uluslararası Ankara 
Kukla Festivali, Kuk-
la Karagöz Gösteri ve 
Sahne Sanatları Derneği 
(KUKSADER) ve Tiyatro 
Tempo tarafından "Kuk-
la sadece çocuklar için 
değildir" sloganıyla 13-20 
Ekim arasında düzenle-
necek.

Aralık Sahne, Batıkent 
Cumhuriyet Akademi-
si Nejat Uygur Salonu, 
Mamak Muhsin Ertuğrul 
Salonu, Meydan AVM 
Sinan Bengier Tiyatro 
Salonu, Altındağ Necip 
Fazıl Kültür Merkezi ve 
TED Üniversitesi festival 
etkinliklerine ev sahipliği 
yapacak.

Türkiye, Kazakistan, 
Fransa, Bulgaristan, 
Güney Kore, Moldova, 
Sırbistan, Gürcistan ve 
Brezilya'dan kukla sa-
natçılarını ve tiyatrolarını 
buluşturacak festivalde, 
14 farklı oyun izleyiciye 
sunulacak.

Festival, 14 Ekim'de 
Batıkent Cumhuriyet 
Akademisi Nejat Uygur 
Salonunda sahnelenecek 
Güney Kore'nin "Sarıl 
Bana Kumiho" oyunuyla 
başlayacak.

"3 yaşından büyük 
her izleyiciye ulaşılması" 
amaçlanan festivalde, 
Kazakistan'dan gelen 
Almaty Devlet Kukla 
Tiyatrosu "Rüzgarın 
Fısıltası", Tiyatro Tempo 
"Köpek Olmak İstemiyo-
rum", "Karagöz Aranıyor 
Baba" ve "Karagöz Şişe 
Avcısı" isimli oyunlarını 
sergileyecek.

Festival Direktörü 
Marina Yüce, AA muhabi-
rine yaptığı açıklamada, 
DenizBank'ın sponsoru 
olduğu festivale Ankara 
Büyükşehir Belediyesi, 
Mamak, Yenimahalle, 
Altındağ ve Keçiören 
Belediyeleri ve Ankara 
Kent Konseyinin destek 
verdiğini belirtti.

Marina Yüce, "Bu yıl 
kalabalık ve çok önem-

li gruplar geliyor. Yurt 
dışından 8 ülkeyi ağır-
lıyoruz. Çocuk, genç 
ve yetişkinlere yönelik 
oyunlar sahnelenecek. 
Festivalin başından beri 
'Kukla sadece çocuklar 
için değildir' diyoruz ve 
dünyanın en iyi örnekle-
rini davet etmeye çalı-
şıyoruz. Genelde ödüllü 
tiyatroları, yurt dışına 
gittiğimizde hem sanatçı 
hem de jüri üyesi olarak 
izlediğimiz, güvendiğimiz 
örnekleri getiriyoruz." 
dedi.

Festivalin Güney 
Kore'nin efsaneye dayalı 
oyunuyla resmi açılışı-
nı yapacağını belirten 
Yüce, Gürcistan'ın iki 
eserle festivale katıldığını 
bildirdi.

Bunlardan Alis Harika-
lar Diyarında eserinde, 
Alis'in ergenliğe girdik-
ten sonra gittiği Japon-
ya'daki serüvenlerinin 
anlatılacağını belirten 
Yüce, Batum Devlet 
Gençlik Devlet Kukla 
Tiyatrosunun da Charlie 
Chaplin'in sevgilisine 
yazdığı mektupların konu 
edildiği "Geraldine'ye 
Mektup" oyununu 16 
Ekim'de sahneleyeceğini 

ifade etti.
FESTİVAL 
KAPSAMINDAKİ 
"KUKLA FORUMU"
Festival kapsamın-

da "Kukla Forumu" da 

düzenleneceğini bildiren 
Yüce, şunları söyledi:

"Kukla sınırı olmayan 
bir sanat alanı. Dünyada 
bir sürü tematik tiyatro 
kukla tiyatrosundan bes-

leniyorken biz yerimizde 
sayıyoruz. Türkiye'deki 
duruma bakarak, festival 
kapsamında 4. Ulusla-
rarası Kukla Forumuna 
ev sahipliği yapıyoruz. 

Forumu, Rusya St. Pe-
tersburg Güzel Sanatlar 
Enstitüsü ve Astana Dev-
let Sanat Akademisinin 
öncülüğünde Uludağ Üni-
versitesinin katkılarıyla 
çevrim içi yapıyoruz. 16 
Ekim'deki forumda 19 su-
num yapılacak ve Uludağ 
Üniversitesi Karagöz ve 
Kukla Oyunları Uygula-
ma ve Araştırma Merkezi 
bildirileri Türkçe, Rusça 
ve İngilizce kaynak kitap 
olarak yayımlayacak."

Festivale bir kez 
bile gelenlerin kuklaya 
ilgisinin değiştiğini ve 
gelmeye devam ettikleri-
ni belirten Marina Yüce, 
"Yetişkinler de çok sevi-
yor ama hala kukla tiyat-
rosu istediğimiz noktaya 
gelebilmiş değil. Bu sene 
belediyeler de duyuracak 
ve bu bizim için mutluluk 
verici. Bu sene festivale 
100 kukla sanatçısı ge-
lecek. Çocuklar festivale 
yine geliyor ama genç ve 
yetişkinlerin kukla tiyat-

rosunu keşfetmesi gere-
kiyor. Çünkü çok zengin 
ve çok tatmin edici." diye 
konuştu.

"KUKLA TİYATROSU 
ÖNEMSENMİYOR"
KUKSADER Başka-

nı ve festivalin Genel 
Sanat Yönetmeni, kukla 
sanatçısı Haluk Yüce 
ise kuklanın, tiyatronun 
tarihi ile eş tutulduğunu, 
ilk insanların ava git-
tikten sonra akşam avı 
nasıl yaptıklarını mask 
benzeri şeyler kullanarak 
anlattıklarını belirterek, 
şunları anlattı:

"Mask, kukla tiyatro-
sunun altında yer alır. 
Türk tiyatro tarihine bak-
tığımızda, Orta Asya'dan 
Anadolu'ya Türklerin 
kuklayı getirdiğini, Sel-
çuklu döneminde kukla 
unsurlarının kullanıl-
dığını biliyoruz. Gölge 
tiyatrosu şaman kültü-
rümüz nedeniyle Orta 

Asya'dan beri var. Kukla, 
Türklerin geçmişinde var 
ve UNESCO tarafından 
somut olmayan kültürel 
miras olarak tanımlanmış 
bir gelenek. Kültürümüz-
de önemli yeri olan bir 
sanatın konservatuvar 
eğitiminin olmaması 
düşündürücü. Bu yüz-
den festival kapsamında 
forum düzenliyoruz."

Kukla tiyatrosu ya-
panların iyi birer oyun-
cu da olması ve tiyatro 
eğitimi alması gerektiğini 
söyleyen Haluk Yüce, 
"Kukla tiyatrosu önem-
senmiyor, küçümseniyor. 
'Kukla çocuklar içindir' 
mantığı var. Karagöz için 
de böyle düşünülüyor. 
Halbuki yetişkinler için 
ortaya çıkmış ve daha 
sonra çocuklar için son-
radan yapılması uygun 
görülmüş. Çocuk tiyatro-
su da küçümseniyor ve 
ciddiye alınarak yapılmı-
yor." dedi.

"ÇOCUK, GENÇ VE YETİŞKİNLERE YÖNELİK OYUNLAR SAHNELENECEK"

Okul müdürlerinden 
Bilim Sincan’a ziyaret

HABER MERKEZİ- Bilim ve teknoloji alanında 
donanımlı bir nesil yetiştirmek amacıyla Sincan 
Belediyesi tarafından hizmete açılan Bilim Sincan, 
ilçede görev yapan okul müdürlerini ağırladı. Sincan 
Belediye Başkanı Murat Ercan misafirlerine atölyeleri 
gezdirdi, merkezin önemini anlattı.

Sincan Belediyesinin en önemli projelerinden 
biri olan; bilim ve teknoloji alanında çağı yakalayan 
gençlerin yetişmesini amaçlayan “Bilim Sincan” ziya-
retçi akınına uğruyor. Öyle ki Nisan ayından bugüne 
Bilim Sincan’ı 16 bin kişi ziyaret etti.

6-14 yaş arasındaki öğrencilerin bilim ve teknolo-
jiye duyduğu ilgi ve merakı arttıran; yaratıcılıklarını, 
problem çözme becerilerini geliştiren Bilim Sincan’ı 
ilçede görev yapan okul müdürleri ziyaret etti. Sincan 
Kaymakamı Levent Kılıç, İlçe Milli Eğitim Müdürü 
Alican Kılıç da ziyarette hazır bulundu.

Sincan Belediye Başkanı Murat Ercan misafirle-
rine atölyeleri gezdirdi, merkezin gelecek nesiller için 
öneminden bahsetti.

Bünyesinde Astronomi Uzay ve Havacılık Atölye-
si, Deneyap Atölyesi, Doğa Bilimleri Atölyesi, Mate-
matik Atölyesi, Tasarım Atölyesi ve Teknoloji Atölyesi 
bulunan Bilim Sincan ziyaretçilerden tam not aldı.

Başkan Ercan yaptığı açıklamada, “Kaymakamı-
mız Levent Kılıç, Milli Eğitim Müdürümüz Alican Kılıç 
ve okul müdürlerimiz ile Bilim Sincan’ı ziyaret ettik. 
Geleceğin bilim insanları ve teknoloji üreticileri olma-
ya aday evlatlarımıza yeni ufuklar açan sınıfları ve 
eğitim müfredatlarını yakından inceledik. İlgilerinden 
dolayı kendilerine çok teşekkür ederim.” ifadelerini 
kullandı. 

HABER MER-
KEZİ- Gölbaşı Be-
lediyesi kurslarında 
göreve yapan 
kadın antrenörler, 
meme kanserine 
dikkat çekmek 
için Atatürk Sahil 
Parkı ve teknede 
‘Farkındayız, 
birlikteyiz, güçlüyüz’ sloganıyla pilates yaptı.

Gölbaşı Belediyesi bünyesinde görev yapan ka-
dın antrenörler, 1-31 Ekim Meme Kanseri Bilinçlen-
dirme ve Farkındalık Ayı dolayısıyla dikkat çeken bir 
etkinliğe imza attı. ‘Farkındayız, birlikteyiz, güçlüyüz’ 
sloganıyla düzenlenen etkinlikte kadınlar, Atatürk 
Sahil Parkı ve teknede pilates yaptı. Etkinlikte, hem 
sağlıklı yaşam bilincini güçlendirmek hem de kanser-
le mücadelede erken teşhisin önemine vurgu yapıldı.

Pembe kurdele takan antrenörlerin Atatürk Sahil 
Parkı ve teknede düzenlediği farkındalık etkinliği 
toplu fotoğraf çekilmesinin ardından sona erdi.

Ankara Kukla Festivalinde
9 ülkeden sanatçılar 
sahneye çıkacak 

10. Uluslararası Ankara Kukla Festivali Direktörü Marina
Yüce: "Yurt dışından 8 ülkeyi ağırlıyoruz. Çocuk, genç

ve yetişkinlere yönelik oyunlar sahnelenecek. Festivalin 
başından beri 'Kukla sadece çocuklar için değildir' diyoruz 

ve dünyanın en iyi örneklerini davet etmeye çalışıyoruz"

Gölbaşılı kadınlar 
meme kanserine dikkat 

çekmek için pilates yaptı
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ÇANAKKALE (ANKA)- CHP 
Genel Başkanı Özgür Özel, 
Çanakkale’de CHP’li İl Belediye Baş-
kanları toplantısında “Kim ‘geçine-
miyoruz’ diyorsa, aldığı maaşa itiraz 
ediyorsa, ürünü para etmeyip buna 
itiraz ediyorsa onların yanında olalım. 
Hep birlikte itirazı yükseltmek, bu 
iktidarı erken seçime zorlamak, erken 
seçimden sonra da onların unuttuk-
larına sahip çıkmak hepimizin görevi” 
dedi.

Çanakkale’de CHP İl Belediye 
Başkanları toplantısı düzenlendi. 
Bir otelde yapılan programın açılış 
konuşmalarını Çanakkale Belediye 
Başkanı Muharrem Erkek, CHP Ge-
nel Başkan Yardımcısı Gökan Zeybek 
ve CHP Genel Başkanı Özgür Özel 
yaptı.

“Bugün 31 Mart yerel seçimlerin-
den 47 yıl sonra birinci parti olarak 
çıkmış olan, Türkiye’nin kurucu 
partisi, birinci partisi ve bugünün de 
birinci partisi olan Cumhuriyet Halk 
Partisi’nin 21 ilde seçilmiş olan bele-
diye başkanları ile birlikteyiz” diyen 
Özel, CHP’li belediyelerin özellikle 
pandemi dönemindeki çalışmalarına 
ve şu anda okullardaki su sebili des-
teğine dikkat çekti.

Özel, sözlerini şöyle sürdürdü:
“17 Haziran 2022’de Ekrem 

İmamoğlu İstanbul’da ilk kent lokan-
tasını açtı, dikkat çekici bir projeydi. 
Döndük ve hepimiz baktık. Bütün 
Türkiye’nin hem ibret aldığı, yönetici-
lerimizin de örnek aldığı bir manzara 
ortaya çıktı. Hızla kent lokantaları 
yaygınlaşmaya başladı. Açıkçası ben 
kent lokantası açmaya yetişemiyo-
rum. Şu anda en son 57 kent lokanta-
mızı 25 farklı şehirde açtık. Önümde 
listesi var, uzun uzun söylemeyece-
ğim ama Türkiye’de 25 farklı şehirde 
57 kent lokantamız var. Bu sayıyı 
artırmalıyız. Kent lokantası olan 
birçok başkanımız burada. Olmayan 
ama çalışmalarını yürütenler bura-
da. Bu konuda geride kalmış olanlar 
varsa bu konuyu da bir an önce 
tamamlamanızı ve kent lokantalarını 
hızlı şekilde açmayı çok önemsediği-
mi ifade etmek isterim. Diğer yandan 
kent lokantalarında yeni bir uygulama 
başlattık, o da askıda yemek uygula-
ması. Kent lokantası kesinlikle esnafa 
zarar vermeyen, zarar vermeyecek 
lokasyonlarda ve artık özellikle 
örneğin 3 kap, 4 kap yemeğin 50 
liraya, 60 liraya satıldığı ama burada 
bir elekle, gerçekten parası olanın 
esnafta yediği, yoksul olanın ancak 
o paraya yemek yiyebilecek olanla-
rın orada yiyebildiği bir düzenlemeyi 
sağlamak durumundayız. Bunun 
üzerine orada da yemek yiyemeye-
cek durumda olanın da o lokantaya 
girip, yemeğini askıdan alıp yemesini 
sağlamak durumundayız.

“CHP’Lİ BELEDİYELER 6 
AYDA 77 KREŞ AÇTI”
İlk 6 ayda 77 kreş açmışsınız. 

Bu çok önemli bir rakam. Bunun 
artarak devamını bekliyoruz çünkü 
kreşin iki yönü var. Bir kadını evden 
çıkarıp sosyal hayatın içine katan, 
kadını evden çıkarıp çalışma hayatı-
nın içine katan bir katkısı var. Diğer 
yandan çocuk eğitimi için en önemli 
dönemde, en ihtiyaç sahibi kesimlerin 
çocuklarının hayata en iyi hazırlandı-
ğı şekilde okul öncesi eğitim almaları 
imkânı var. Hatta beslenmeyle ilgili 
evde sorun varsa o sorunun gide-
rilmesine olanak sağlayan bir yapı 
kreş. Bu konuda da 77 rakamını 6 
ayda önemsiyorum ama bu konuda 
durak bilmeden kreş açmaya devam 
etmemiz gerekir. Hiç kreşi olmayan 
belediyelerde aldığımız 5 yıl içinde 60 
kreş, 70 kreş açan büyükşehir bele-
diyelerimiz var. O yüzden bu konuda 
dur-durak bilmeden çalışmanızı son 
derece önemsediğimi ifade etmek 
isterim.

“İŞSİZLİĞİ ÇÖZMEK İÇİN 
CHP İKTİDARINA GÜN 
SAYIYORUZ”
Bu salonun çözdüğü sorunlar 

var, çözemediği sorunlar var. Çöze-
mediğimiz sorun işsizlik çünkü yerel 
yönetimler istihdam yaratma imkânı 
olan ama an itibarıyla zaten geçmiş 
dönemde de bu kadar büyük işsizlik 
varken hangi partide olursa olsun be-
lediyenin tüm istihdam olanaklarının 
kullanıldığı, dolduğu hatta hepimiz 
biliyoruz ki aşıldığı süreçleri yaşıyo-
ruz. Belediyelerde inanılmaz personel 
fazlası var böyle bir dönemde yeni 
işsizler yaratamıyoruz, o personel gi-
derleri de çok kritik ama yaratmamak 
için de çaba sarf ediyoruz. Bir yandan 
da her bir belediyemizde binlerce, on 
binlerce belediyenin boyutuna göre 
yapısına göre iş başvuruları var. Bu 
konu en çok zorlandığınız konu, bunu 

biliyoruz. Bu sorunu çözmek için de 
CHP iktidarı için gün sayıyoruz."

“HUKUK BİTİRMİŞ AMA İŞ 
BULAMAYIP ZABITA OLMAYI 
KABUL EDENLER VAR”
Konuşmasında işsizlik sorununa 

geniş yer ayıran Özgür Özel, şöyle 
devam etti:

"Dün TÜİK, rakamları açıkladı 
0,3’lük bir düşüşten, yüzde 8,5’luk 
bir işsizlikten bahsediyorlar ama 
TÜİK’in de rakamlarında gizleyeme-
diği, DİSK’in detaylı araştırmalarında 
tüm kesimler tarafından doğrulandığı 
şekilde Türkiye’de gerçek anlamda 
8,8 milyondan 11 milyona çıkmış. 
Yani sadece 2023 Ağustos’tan 2024 
Ağustos’a kadar 2,2 milyon yeni 
işsizin eklenmesiyle geniş tabanlı 
işsizlik 11 milyona çıkmış durumda. 
Nedir geniş tabanlı işsizlik? İşsiz 
olanlar, iş aramadan yılmış olanlar, 
imkânsızlıklarından dolayı artık iş 
arayamayanlar ya da bir iş var görün-
se de örneğin atanmamış bir öğret-
men olup gece 12’den 8’e kadar cep 
harçlığı karşılığında taksi durağında 
çalışanlar. Gerçek işine ulaşamamış 
olanlar 11 milyon kişi bu ülkede. 
Ankara Büyükşehir Belediyemiz 113 
zabıta alacak sadece. İki gün içinde 
4 bin kişi başvurdu. Başvuranların 
tamamı eğitimli kişiler ve maalesef 
başvuruların içinde hukuk fakültesi 
mezunları ve eğitim fakültelerinden 
mezun olmuş insanlar var. Artık 
Türkiye’de hukuk fakültesini bitirmiş 
ama avukatlık bürosu açmayan, 
açamayan, açsa da geçinemeyen 
ve hiçbir yerde iş bulamayıp zabıta 
olmayı kabul eden insanlar var. Böyle 
bir sürecin içindeyiz Türkiye’de.

“TÜRKİYE’NİN DÖRT BİR 
YANINDA SES YÜKSELİYOR”
Bir yandan da işsizler kendilerini 

çaresiz hissediyorlar, terk edilmiş 
hissediyorlar, bu doğru değil. Emek-

lilerin de sesi çıkmıyordu, 105 miting 
yaptık her mitingimize emeklilere 
davet ettik, son mitinglerimiz emekli 
mitingine döndü, emekliler 31 Mart‘ta 
sandığa damgasını vurdular ve şu 
anda Türkiye’nin en önemli gündem-
lerinden bir tanesi. Asgari ücretli için 
de durum farklı değil, işsizler için de 
farklı değil. Biz ilk tarım mitingini yap-
tığımızda ‘Ya bu tematik mitingler ne 
olacak’ diyorlardı. 8 tane yaptık şimdi 
Türkiye’nin dört bir yanında çiftçiler 
bizim yaptığımız mitinglere katılıyor-
lar ya da kendileri yerel tepkilerini 
gösteriyorlar, mitinglerini yapıyorlar. 
Türkiye’nin dört bir yanında ses yük-
seliyor. Önümüzdeki günlerde TÜRK-
İŞ’in yapacağı eylemi önemsiyoruz. 
Önümüzdeki günlerde kasım ayının 
sonunda KESK’in yapacağı eylemi 
önemsiyoruz.

“OCAK AYINDAKİ 10 BİN, 12 
BİN 500 LİRA OLDU”
Kim bir yerde miting yapıyorsa, 

örneğin geçinemiyoruz mitingi ile 
TÜRK-İŞ’in yaptığı miting geçmişte 
TÜRK-İŞ bütün eylemsizliklerine, bü-
tün eleştirilerimize rağmen hepimizin 
yürekten desteklemesi, sahiplenmesi, 
yüreklendirmesi gereken bir mitingdir. 
Kim ‘geçinemiyoruz’ diyorsa, aldığı 
maaşa itiraz ediyorsa, ürünü para 
etmeyip buna itiraz ediyorsa onların 
yanında olalım. Çünkü muhalefeti, 
parlamento içindeki muhalefet, dı-
şındaki muhalefet ayrımı olmaksızın 
hep birlikte toplumsal bir muhalefete 
dönüştürmek ve bu iktidarı bir şekilde 
erken seçime zorlamak durumunda-
yız. 31 Mart‘ta kazandığımız başarıda 
yüzde 38’e varan oyda diğer partilerin 
oylarının olduğunu, bunun sarı kart 
olduğunu, onlara seçim meydanlarına 
söz verdiğimizi, bunu gerekçe göste-
rerek bir erken seçim çağrısı yapma-
yacağımızı söylemiştim ve demiştim 
ki, ‘Şimdi sarı kartı gördünüz, sesleri-
ni duyma zamanı. Eğer emeklinin se-
sini duyarsanız, asgari ücretin sesini 
duyarsanız, çiftçinin, esnafın sesini 
duyarsanız ben bir erken seçim çağ-
rısında bulunmayacağım. Çünkü o 
zaman geçim olur ama duymazsanız 
o zaman geçim olmazsa seçim olur’ 
demiştik. O günden bugüne hükümet, 
bu bahsettiğim kırılgan kesimlerle ilgi-
li parmağını oynatmadı. Asgari ücreti 
zamlamadı, emekli 10 bin alıyordu 
12 bin 500 yaptı. Ocak ayındaki 10 
bin lira, 12 bin 500 lira oldu. O 12 bin 
500 lira ocaktaki 8 bin liranın alım 
gücünde şu anda. Yani daha dokuz 
ay geçmiş, eldeki para 2 bin lira daha 
zayıflamış, işlevsizleşmiş, satın alma 
gücü düşmüş. O yüzden hep birlikte 
itirazı yükseltmek, bu iktidarı erken 
seçime zorlamak, erken seçimden 
sonra da onların unuttuklarına sahip 
çıkmak hepimizin görevi.”

Cumhuriyet Halk Partisi Genel Başkanı Özgür Özel:

"Bu iktidarı erken seçime 
zorlamak hepimizin görevi"

ANKARA (AA) - 2024 Nobel Barış 
Ödülü'nü dünyanın "nükleer silahlardan 
arındırılması" alanındaki çalışmaların-
dan dolayı Japon kuruluş Nihon Hidank-
yo kazandı.

Norveç'in başkenti Oslo'daki Norveç 
Nobel Enstitüsünde yapılan basın top-
lantısında, 2024 Nobel Barış Ödülü'nün 
sahibi açıklandı.

Burada yapılan açıklamada, "Hi-
bakuşa" olarak da bilinen Hiroşima ve 
Nagazaki'ye atılan atom bombalarından 
kurtulanların oluşturduğu bu taban hare-
ketinin, "nükleer silahlardan arındırılmış 
bir dünyaya ulaşma çabaları ve nükleer 
silahların bir daha asla kullanılmaması 
gerektiğini tanıklıklarıyla ortaya koyduk-
ları" için ödüle layık görüldüğü bildirildi.

Nihon Hidankyo üyelerinin, atom 
bombaları saldırılarının ardından 
nükleer silah kullanımının yıkıcı insani 
sonuçları hakkında farkındalık yaratmak 
için yorulmak bilmeden çalıştığı belirtilen 
açıklamada, zamanla nükleer silah 
kullanımını ahlaki açıdan kabul edilemez 
olduğunu vurgulayan güçlü bir ulus-
lararası norm geliştiği, bu normun da 
"nükleer tabu" olarak bilinir hale geldiği 
aktarıldı.

Açıklamada, Hiroşima ve 
Nagazaki'ye atılan atom bombalarından 
sağ kurtulan "Hibakuşa"nın tanıklığının 
bu anlamda benzersiz olduğu kayde-
dildi. Bu tanıkların kendi deneyimlerine 
dayanan eğitim kampanyaları oluştur-
duğu ve nükleer silahların yayılmasına 
ve kullanılmasına karşı uyarılarda 
bulunduğu kaydedilen açıklamada, 
bu kişilerin dünya genelinde nükleer 
silahlara karşı yaygın bir muhalefetin 
oluşmasına ve pekişmesine yardımcı ol-
dukları vurgulandı. Açıklamada, "Norveç 
Nobel Komitesi yine de cesaret verici 
bir gerçeği kabul etmek istemektedir: 

Yaklaşık 80 yıldır savaşta hiçbir nükleer 
silah kullanılmamıştır. Nihon Hidankyo 
ve Hibakuşa'nın diğer temsilcilerinin 
olağanüstü çabaları nükleer tabunun 
yerleşmesine büyük katkı sağlamıştır. 
Dolayısıyla bugün nükleer silah kulla-
nımına karşı bu tabunun baskı altında 
olması endişe vericidir." ifadelerine yer 
verildi. Süregelen savaş ve çatışma-
larda nükleer silahların kullanılmasına 
yönelik tehditlerin yapıldığı vurgulanan 
açıklamada, ödülün, nükleer silahların 
ne kadar yıkıcı olabileceğini hatırlatmak 
için dünyanın bu silahlardan arındırılma-
sını amaç edinmiş bu kuruluşa verildiği 
aktarıldı.

2023 Nobel Barış Ödülü'nü, İran'da 
"baskı altındaki kadınlar için gösterdiği 
mücadele dolayısıyla" cezaevindeki 
İranlı aktivist Nergis Muhammedi almış-
tı. Açıklamada, komitenin bu yılki ödülü 
Nihon Hidankyo'ya vererek, yaşadıkları 
acı dolu deneyimleri barışı korumak için 
kullanmayı seçen ve nükleer silahların 
olmadığı bir dünya için çalışanları onur-
landırmayı hedeflediği bildirildi.

ABD, 6 Ağustos 1945'te Hiroşima'ya 

tarihin ilk atom bombasını atmış, kentin 
yüzde 90'ı yıkılmış, ilk anda 80 bin kişi 
yaşamını yitirmişti. Üç gün sonra da 
Nagazaki'ye atom bombası atılmış, 
burada da en az 40 bin kişinin ilk anda 
öldüğü belirtilmişti.

Atom bombasının sonraki etkileriyle 
de büyük çoğunluğu sivil olmak üzere 
yaklaşık 110 bin kişinin yaşamını yitirdiği 
tahmin ediliyor. İzleyen aylar ve sene-
lerde radyasyona bağlı hastalıklardan 
bölgede ölümler devam etmişti.

NOBEL ÖDÜLLERİ HAKKINDA
İsveçli Alfred Nobel'in vasiyeti üzeri-

ne ölümünden sonra 9 Haziran 1900'de 
kurulan Nobel Vakfının insanlığa hizmet-
te bulunanlara verdiği ödüller, dünyada 
en saygın ödüller olarak kabul ediliyor.

Nobel Ödülleri, İsveç Kraliyet 
Bilimler Akademisi, İsveç Akademisi, 
Karolinska Enstitüsü ve Norveç Nobel 
Komitesi tarafından fizik, kimya, edebi-
yat, barış ve tıp olmak üzere 5 dalda en 
başarılı kabul edilen kişiler veya kuruluş-
lara veriliyor.

Bunlara ek olarak, Nobel Ekonomi 
Ödülü, 1968'de İsveç Merkez Banka-
sının Alfred Nobel'in anısına ekonomi 
dalında da ödül verilmesini kararlaştır-
masıyla, ilk kez 1969'da verildi.

Nobel Ödülleri, her yıl Alfred Nobel'in 
ölüm yıl dönümü olan 10 Aralık'ta 
düzenlenen törenle sahiplerine teslim 
ediliyor. Öte yandan ödüllerin 1901'deki 
başlangıcından bu yana verilmediği bir-
kaç yıl oldu. Toplamda 49 defa yapılan 
ödül iptallerinin çoğu, Birinci ve İkinci 
Dünya Savaşları sırasında gerçekleşti.

Ödül törenleri, Kovid-19 salgını 
nedeniyle 2020 ve 2021'de de yapıla-
mamıştı.

BARTIN (AA) - Karadeniz'de 4,8 büyüklü-
ğünde deprem meydana geldi.

Afet ve Acil Durum Yönetimi Başkanlığı-
nın (AFAD) internet sitesinde yer alan bilgiye 
göre, dün saat 10.16'da merkez üssü Kara-
deniz açıkları olan 4,8 büyüklüğünde sarsıntı 
kaydedildi.

Bartın'ın Amasra ilçesine 119,64 kilomet-
re mesafede olan depremin, 9,33 kilometre 
derinlikte meydana geldiği belirlendi.

Bartın Valiliğinin sosyal medya hesabında 
yapılan paylaşımda, Amasra açıklarındaki 
deprem sonrası kurumlara intikal eden her-
hangi olumsuz durum bulunmadığı belirtilerek, 
"Saha tarama çalışmalarımız devam etmek-
tedir. Tüm vatandaşlarımıza geçmiş olsun 
dileklerimizi iletiyoruz." ifadelerine yer verildi.

Amasra Kaymakamı Kadir Perçi de AA 
muhabirine, "Şu ana kadar gelen bir ihbar yok. 
Araştırma ve incelemelerimiz sürüyor. Arazide 
olduğum için hissetmedim ama ilçe merkezin-
de hissedenler olmuş." dedi.

İlçe sakinlerinden Necip Çetin ise deprem 
anında evde olduğunu, sarsıntının 3-4 saniye 
kadar sürdüğünü anlatarak, "Lamba veya do-
laplarda bir sallantı olmadı, bir zarar vermedi, 
zeminden bir sallantı oldu. Deprem olduğunu 
hissettim, arkası gelir diye dışarı çıktım. Çok 
şükür bir sıkıntı yok." diye konuştu.

Öte yandan, depremi özellikle yüksek ke-
simlerde oturanların hissettiği öğrenildi.

ANKARA (AA) - New York merkezli 
Gazetecileri Koruma Komitesi (CPJ), 13 Ekim 
2023'te Lübnan'ın güneyinde İsrail güçlerin-
ce gazetecileri hedef alan ve bir gazetecinin 
öldüğü, 6'sının yaralandığı saldırının "soruştu-
rulmaması" nedeniyle İsrail'e tepki gösterdi.

CPJ'den, İsrail'in 13 Ekim 2023'te bir 
gazetecinin öldüğü, 6 gazetecinin yaralandığı 
saldırısına ilişkin açıklama yapıldı.

Açıklamada, saldırının üzerinden yaklaşık 
1 yıl geçmesine rağmen sorumlulardan hala 
hesap sorulmadığı belirtilerek, İsrail ordusu-
nun bir gazeteciyi öldürdüğü hatırlatıldı.

Mart ayında Lübnan'daki Birleşmiş Milletler 
Geçici Gücü tarafından yürütülen soruşturma-
da, bir İsrail tankının, uluslararası hukuku ihlal 
ederek "açıkça tanımlanabilen" gazetecileri 
hedef aldığı sonucuna ulaşıldığı belirtilen 
açıklamada, "İsrail, gazetecilere kasıtlı bir 
saldırı düzenledi." ifadesi kullanıldı.

Açıklamada, sivillere yönelik kasıtlı saldırı-
nın uluslararası hukuka göre savaş suçu teşkil 
ettiği anımsatılarak, aradan bir yıl geçmesine 
rağmen İsrail'in, saldırıyla ilgili hesap verebilir-
lik oluşturmadığı vurgulandı.

Bu ve benzer şekilde gazetecilerin öldürül-
mesiyle ilgili kimsenin sorumlu tutulmadığına 
işaret edilen açıklamada, İsrail ordusunun tek 
bir gazetecinin öldürülmesiyle ilgili "soruştur-
ma açıp açmadığını açıklamadığı" aktarıldı.

CPJ Üst Yöneticisi (CEO) Jodie Ginsberg, 
yaptığı açıklamada, "20 yılı aşkın süredir 
gazetecileri hedef alan ve herhangi bir sonuç 
doğurmayan saldırılarla, İsrail ordusuna bu 
ölümcül düzeni sürdürme ruhsatı verildi." 
ifadelerini kullandı.

İsrail güçlerinin 13 Ekim 2023'te Lübnan'ın 
güneyinde gazetecileri hedef alan saldırısın-
da, Reuters Haber Ajansı kameramanı Issam 
Abdullah hayatını kaybederken, 6 medya 
mensubu yaralanmıştı.

CPJ'ye göre, 7 Ekim 2023'ten bu yana 
İsrail'in Gazze'ye yönelik saldırılarında en az 
128 gazeteci öldürüldü.

2024 Nobel Barış Ödülü,  Japon 
kuruluş Nihon Hidankyo'ya verildi

ANKARA (AA) - İçişleri 
Bakanı Ali Yerlikaya, "Narkoçe-
lik-43" operasyonlarında 1 ton 
392 kilogram uyuşturucu madde 
ele geçirildiğini bildirdi.

Yerlikaya, sosyal medya 
hesabından yaptığı açıklamada, 
Ankara, İstanbul ve İzmir'in de 
aralarında bulunduğu 53 ilde 
uyuşturucu satıcılarına yönelik 
"Narkoçelik-43" operasyonları 
düzenlendiğini belirtti.

Operasyonların 838 ekip, 2 
bin 94 personel, 11 hava aracı 
ve 29 narkotik dedektör köpeği-
nin katılımıyla gerçekleştirildiği 
bilgisini paylaşan Yerlikaya, 1 
ton 392 kilogram uyuşturucu 
madde ve 752 bin 261 uyuştu-
rucu hap ele geçirildiğini, 335 
zehir taciri ve sokak satıcısının 
yakalandığını duyurdu.

Yerlikaya, cumhuriyet baş-
savcılıklarını ve operasyonları 
gerçekleştiren polisleri tebrik 
etti.

"Narkoçelik-43" 
operasyonlarında 

1 ton 392 kilogram 
uyuşturucu ele geçirildi

Karadeniz'de 4,8 
büyüklüğünde deprem

Gazetecileri Koruma Komitesinden 
İsrail'in gazetecilere yönelik 

saldırıyı "soruşturmamasına" tepki
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Türkiye Bankalar Birliği'nden
 dijital dolandırıcılık uyarısı

İSTANBUL (AA) - Tür-
kiye Bankalar Birliği'nden 
(TBB) yapılan yazılı açık-
lamada dijital kanallarda 
güvenli işlemler için sıkça 
karşılaşılan dolandırıcılık 
yöntemlerine ve bu yön-
temlerden korunma yolları-
na dair bilgilere yer verildi.

Son dönemde, internet 
ve mobil kanallarda yaşa-
nan dolandırıcılık vaka-
larının artması nedeniyle 
kamuoyunu bilgilendirme 
ihtiyacı doğduğuna deği-
nilen açıklamada, sıklıkla 
karşılaşılan dolandırıcılık 
türleri sıralandı. Bunlar 
arasında; sahte internet si-
teleri ve güvensiz alışveriş 
platformları üzerinden ya-
pılan dolandırıcılık, kişisel 
bilgilerin manipülasyon yo-
luyla ele geçirilmesi, sosyal 
medya platformlarında 
sahte hesaplar aracılığıyla 
yapılan dolandırıcılık, sahte 
e-posta adreslerinden 
gelen mesajlar ile kişisel 
bilgilerin ele geçirilmesi, 
sahte SMS ve e-postalar 
yoluyla kişisel bilgilerin 
çalınması, cihazlara uzak-
tan erişim sağlayarak bilgi 
ve para çalma girişimleri, 
bilgisayarlara veya mobil 
cihazlara zararlı yazılımlar 
yükleyerek veri hırsızlığı 
yapılması yer aldı.

Bilgilendirmede, SMS, 
e-posta veya sosyal medya 

yoluyla gelen bildirimlerde-
ki bağlantılara veya linklere 
kaynağından emin olunma-
dan tıklanmamasının altı 
çizildi.

Hizmet alınan kuruluşun 
resmi iletişim kanalları-
nı kullanarak doğrulama 
yapılması gerektiği ve tek 
tıkın, kişiyi sahte sitelere 
veya virüslere yönlendire-
bileceğine dikkat çekildi.

"EMİN OLMADIĞINIZ 
MOBİL 
UYGULAMALARI 
CİHAZLARINIZA 
YÜKLEMEYİN"
Kullanıcıların banka 

hesaplarının hiç kimseye 
kullandırılmaması gerektiği 
vurgulanan bilgilendirme-
de, "Şifrelerinizi kimseyle 
paylaşmayın. Kendini sav-
cı, polis, asker, banka çalı-
şanı, avukat olarak tanıtan 
veya bir ödül, prim iadesi, 
kart aidatı iadesi için siz-
den şifrenizi, kart bilgile-
rinizi ve kişisel verilerinizi 
talep eden kişilere itibar 
etmeyin, bu amaçla gelen 
linklere tıklamayın. Güven-
liğinizden emin olmadığınız 
mobil uygulamaları cihazla-
rınıza yüklemeyin. Güvenlik 
açığı bulunan veya kor-
san uygulamalar, kişisel 
bilgilerinizi ele geçirebilir, 
cihazınıza zarar verebilir ve 
hatta kimlik hırsızlığına yol 

açabilir." denildi.
Bankalarca yapılan gü-

venlik duyurularının takip 
edilmesi yönünde uyarıda 
bulunulan açıklamada, 
kişisel bilgilerin güncel kal-
ması için bu duyurularda 
iletilen uyarıların da dikkate 
alınması gerektiğinin altı 
çizildi.

"ŞİFRELERİNİZİ 
BAŞKA 
UYGULAMALARDA 
VE ALIŞVERİŞ 
SİTELERİNDE 
KULLANMAYIN"
Açıklamada, kişisel cep 

telefonuna, bilgisayara ve 

tablete yüklenen uygulama-
nın istediği izinlerin dik-
katlice kontrol edilmesinin 
önem taşıdığı ifade edilerek 
şu uyarılarda bulunuldu:

"Bankacılık uygulama-
larınızı resmi uygulama 
mağazalarından indirin. 
Bilinmeyen veya güveni-
lir olmayan kaynaklardan 
uygulama indirmeyin. 
Bankacılık uygulamalarında 
kullandığınız şifrelerinizi, 
başka uygulamalarda ve 
alışveriş sitelerinde kullan-
mayın. Daha az güvenlikli 
sitelerde şifreleriniz ele 
geçirilebilir, bankacılık uy-
gulamalarınıza bu şifreler 

denenerek giriş yapılabilir.
Güvenliğinden emin 

olmadığınız internet sitele-
rinden alışveriş yapmayın. 
Dolandırıcılık amaçlı açıl-
mış sahte bir site üzerin-
den dolandırılabilirsiniz. 
Banka hesap özetlerinizi ve 
işlemlerinizi düzenli olarak 
kontrol edin, şüpheli bir du-
rumda vakit kaybetmeden 
bankanızla iletişime geçin. 
Bu kapsamda; dolandırıcı-
lık vakalarına ilişkin olarak 
resmi kurumlar ve hizmet 
alınan kuruluşlar tarafın-
dan yapılan tüm uyarılar 
ve bilgilendirmeler dikkate 
alınmalıdır."

ANKARA (AA) - Ulaştırma 
ve Altyapı Bakanı Abdulkadir 
Uraloğlu, Türkiye Raylı Sistem 
Araçları Sanayii AŞ (TÜRASAŞ) 
tarafından üretilen Türkiye'nin 
ilk yerli ve milli elektrikli ana hat 
lokomotifi ESKİŞEHİR-5000 
Projesi'nde test sürecinin devam 
ettiğini bildirerek, "Eylül 2025'te 
lokomotifimizi raylara indirmeyi 
planlıyoruz." ifadesini kullandı.

Uraloğlu, yerli ve milli elekt-
rikli ana hat lokomotifi ESKİŞE-
HİR-5000 Projesi'ne ilişkin yazılı 
açıklama yaptı.

TÜRASAŞ tarafından 
üretilen Türkiye'nin ilk yerli ve 
milli elektrikli ana hat lokomotifi 
ESKİŞEHİR-5000 Projesi'nde 
test sürecinin devam ettiğini 
belirten Uraloğlu, "Yerli ve milli 
imkanlarla geliştirdiğimiz loko-
motifimizin yol testlerine Ekim 
2024 itibarıyla TCDD Hasan 
Bey Depo Sahası'nda başladık. 
Lokomotifimiz bu testlerde saatte 
140 kilometre hıza ulaşarak 
büyük bir eşiği aştı. Eylül 2025'te 
lokomotifimizi raylara indirmeyi 
planlıyoruz." değerlendirmesinde 
bulundu.

"YERLİLİK ORANI YÜZDE 
80'E ULAŞACAK"
Uraloğlu, TÜRASAŞ'ın Eski-

şehir fabrikasında geliştirilen 5 
megavat gücündeki lokomotifin 
hem yük hem de yolcu taşıma-
cılığı yapabileceğini ve Avrupa 
Birliği Demiryollarında Karşılıklı 
İşletilebilirlik Sertifikası'na sahip 
olacağını aktardı.

Türk mühendisliğiyle ta-
sarlanan ESKİŞEHİR-5000 
Projesi'nde 115 yerli firma ile 
işbirliği yaparak yüzde 65 yerlilik 
oranına ulaştıklarını bildiren 
Uraloğlu, açıklamasını şöyle 
sürdürdü:

"Seri üretimde bu oran 
yüzde 80'e ulaşacak. Bu sayede 
demir yolu sektöründeki dışa 
bağımlılığın önüne geçeceğiz. 
ESKİŞEHİR-5000 Projesi birçok 

ilki barındırıyor. Lokomotifin cer 
motorları, her biri 1280 kilovat 
gücünde olup Türkiye'de bugü-
ne kadar tasarlanan en yüksek 
güçlü cer motorlarıdır. Ayrıca, 2,5 
megavat gücündeki cer konver-
törleri de ülkemizde tasarlanan 
en güçlü yüksek gerilim cer kon-
vertörleridir. Ana hat lokomotifler 
için ilk defa araç gövdesi, boji ve 
tren kontrol yönetim sistemi de 
tamamen yerli tasarımla üretildi. 
ESKİŞEHİR-5000 ile elde ettiği-
miz bilgi birikimi, diğer projeleri-
mizde de kullanılacak. Bundan 
sonra ihtiyaca uygun lokomo-
tiflerin üretiminde yurt dışına 
bağımlılık kalkacak ve ihracat 
imkanlarına kavuşacağız."

"ORTAK ÇALIŞMAYLA 
YÜRÜTÜLÜYOR"
Uraloğlu, ESKİŞEHİR-5000 

Projesi'nin Türkiye'deki üniver-
siteler ve sanayi kuruluşlarının 
ortak çalışmasıyla yürütüldüğünü 
ifade etti.

Projenin, üniversite ve sanayi 
işbirliğinin en güzel örneklerin-
den biri olduğuna dikkati çeken 
Uraloğlu, şunları kaydetti:

"TÜRASAŞ, TÜBİTAK Raylı 
Ulaşım Teknolojileri Enstitüsü, 
ASELSAN ve İstanbul Teknik 
Üniversitesi gibi önemli pay-
daşlar bu projede yer aldı. 
Türkiye'nin raylı sistemlerdeki 
yerlilik oranını artırmak adına 
önemli bir dönüm noktası yaşa-
nıyor. Proje kapsamında TCDD 
Taşımacılık AŞ'ye teslim edilecek 
95 ESKİŞEHİR-5000 lokomotifin 
seri üretimi hızla devam ediliyor. 
ESKİŞEHİR-5000 lokomotif için 
geliştirilen tüm ana bileşen-
ler, ayrı birer ürün olarak ihraç 
edilebilir kritik teknolojiye sahip 
ürünlerdir. Bu ürünler, TCDD Ta-
şımacılık AŞ bünyesindeki mev-
cut lokomotiflerde de hem yedek 
parça olarak hem de moderni-
zasyon için kullanılabilecek."

Türkiye'nin ilk yerli ve milli elektrikli ana hat lokomotifi 
"ESKİŞEHİR-5000" Eylül 2025'te raylara inecek

Hazine ve Maliye Bakanı 
Şimşek, ödemeler dengesi 
verilerini değerlendirdi

ANKARA (AA) - Hazine ve Maliye 
Bakanı Mehmet Şimşek, ağustosta 
4,3 milyar dolar ile 5 yılın aylık en 
yüksek cari fazlası verildiğini, yıllık 
cari açığın 11,3 milyar dolar olduğunu 
belirterek "Böylece 2023 yılı mayıs 
ayına göre yıllık cari açıktaki düşüş 
44,4 milyar dolara ulaştı." ifadesini 
kullandı. 

Bakan Şimşek, sosyal medya he-
sabından yaptığı paylaşımda, Türkiye 
Cumhuriyet Merkez Bankası tarafın-
dan açıklanan ağustos ayı ödemeler 
dengesi verilerini değerlendirdi.

Cari açığın milli gelire oranının 
yüzde 1'in altına gerilediğine işaret 
eden Şimşek, "Ağustosta 4,3 milyar 
dolar ile 5 yılın aylık en yüksek cari 
fazlası verilirken yıllık cari açık 11,3 
milyar dolar oldu. Böylece 2023 yılı 
mayıs ayına göre yıllık cari açıktaki 
düşüş 44,4 milyar dolara ulaştı." de-
ğerlendirmesinde bulundu.

Şimşek, yılın 8 ayında portföy gi-
rişlerinin 24,9 milyar dolar iken banka 
ve reel sektörün dış borç çevirme 
oranlarının sırasıyla yüzde 167 ve 
yüzde 132 seviyesinde gerçekleş-
tiğine dikkati çekerek "Cari açıktaki 
düşüş ve dış finansmandaki kuvvetli 
görünüm makro finansal istikrarımızı 
güçlendiriyor, ekonomimizin dayanık-
lılığını artırıyor." ifadesini kullandı.

Bilinmeyen veya güvenilir olmayan kaynaklardan uygulama indirmeyin

Ticaret Bakanlığından "sıcak haddelenmiş yassı 
çelik" ithalatına getirilen önleme ilişkin açıklama

ANKARA (AA)- Ticaret Bakanlığı, 
"sıcak haddelenmiş yassı çelik" ithalatına 
yönelik damping önlemiyle yerli üreticinin 
ithalat kaynaklı haksız rekabete karşı 
güçlü şekilde korunduğunu bildirdi.

Bakanlıktan, Resmi Gazete'de 
yayımlanan İthalatta Haksız Rekabetin 
Önlenmesine İlişkin Tebliğ'le, Çin, Hindis-
tan, Japonya ve Rusya menşeli "sıcak 
haddelenmiş yassı çelik" ithalatına yö-
nelik damping önlemi alınmasına ilişkin 
yazılı açıklama yapıldı.

Türkiye'deki üreticiler tarafından 
yapılan damping başvurusu üzerine Çin, 
Hindistan, Japonya ve Rusya menşeli 
"sıcak haddelenmiş yassı çelik" ürünü 
için geçen yıl bir damping soruşturması 

başlatıldığının anımsatıldığı açıklamada, 
uluslararası kurallara uygun yürütülen 
soruşturma sırasında yapılan inceleme-
lerde, söz konusu ülkelerden yapılan 
ithalatın 3 yılda 2 kattan fazla artış gös-
terdiğinin tespit edildiğine işaret edildi.

Açıklamada, bu ülkelerdeki ihracatçı-
ların kapasite fazlalarını haksız rekabete 
neden olacak şekilde dampingli fiyatlarla 
Türkiye'ye ihraç ederek bu pazardan 
aldıkları payı yüzde 90 artırdıkları bildiri-
lerek, "Bu durumun, dünya piyasalarında 
rekabette önemli konumda olan yerli 
üreticilerimizin üretim, yurt içi pazar payı, 
kapasite kullanımı gibi ekonomik gös-
tergelerinde bozulmalara neden olduğu 
görüldü." ifadeleri kullanıldı.

Açıklamada, söz konusu ülkelere 
yönelik Amerika Birleşik Devletleri ve Av-
rupa Birliği tarafından damping veya süb-
vansiyon önlemleri alındığı ya da yeni 
soruşturmalar başlatıldığı da aktarıldı.

Söz konusu ürüne yönelik uygulana-
cak önleme ilişkin bilgi verilen açıkla-
mada, "Sıcak haddelenmiş yassı çelik 
ürününün Çin menşeli olanlarına yönelik 
firma bazında yüzde 15,42 ile yüzde 
43,31 arasında, Hindistan ve Rusya 
menşeli olanlarına yönelik yüzde 6,1 
ile yüzde 9 arasında, Japonya menşeli 
olanlarına yönelik ise yüzde 9 dampin-
ge karşı anti-damping vergisi yürürlüğe 
konuldu. Söz konusu tedbir bugünden 
itibaren 5 yıl boyunca yürürlükte kalacak.

Cari işlemler hesabı 
ağustosta 4 milyar 324 

milyon dolar fazla verdi
İSTANBUL (AA)- Türkiye'nin cari 

işlemler hesabında ağustosta 4 milyar 
324 milyon dolar, altın ve enerji hariç 
cari işlemler hesabında 9 milyar 14 
milyon dolarlık fazla oluştu.

Türkiye Cumhuriyet Merkez 
Bankası tarafından açıklanan ödeme-
ler dengesi verilerine göre, Ağustos 
2024'te cari işlemler hesabı 4 milyar 
324 milyon dolar fazla verdi.

Söz konusu veri Ağustos 2019'dan 
bu yana en yüksek aylık cari fazlaya 
işaret ederken, ödemeler dengesi 
2021'den bu yana da ilk kez üst üste 
3 ay fazla vermiş oldu.

Ödemeler dengesi tanımlı dış tica-
ret açığı, temmuzda 2 milyar 911 mil-
yon dolar oldu. Bu dönemde hizmetler 
dengesi kaynaklı net girişler 8 milyar 
696 milyon dolar, seyahat kaleminden 
kaynaklanan net gelirler de 6 milyar 
793 milyon dolar olarak gerçekleşti.

Birincil gelir dengesi kaleminde 
1 milyar 475 milyon dolar net çıkış, 
ikincil gelir dengesi kaleminde ise 14 
milyon dolarlık net giriş kaydedildi.

Ağustosta doğrudan yatırımlar 
kaynaklı 62 milyon dolar, portföy 
yatırımlarında 881 milyon dolarlık net 
çıkış oldu.

Alt kalemler itibarıyla incelendiğin-
de, yurt dışı yerleşiklerin hisse senedi 
piyasasında 627 milyon dolarlık net 
satış, devlet iç borçlanma senetlerin-
de 1 milyar 412 milyon dolarlık net 
alış gerçekleşti.

Yurt dışındaki tahvil ihraçlarıyla 
ilgili olarak; genel hükümet 2 milyar 
250 milyon dolar net geri ödeme ger-
çekleştirirken, bankalar 1 milyar 114 
milyon dolar ve diğer sektörler 200 
milyon dolar net borçlandı.

Diğer yatırımlar altında, yurt içi 
bankaların yurt dışı muhabirlerindeki 
efektif ve mevduat varlıkları 699 mil-
yon dolar artış kaydetti.
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SOLDAN SAĞA
1. Önsezi (eski)... 2. Cermen soyundan olan 

halk ve bu halktan olan kimse... Ark... Üçü bir 
arada doğan (çocuk)... 3. Renyum elementinin 
simgesi... Ağaçsız yerlerde, kuş yakalamak için 
üstüne ökse yerleştirilen ağaç... Çokluk ikinci 
kişi zamiri... Dek, değin, kadar, beri vb. edatlarla 
birlikte kullanılarak bir fiilin, bir hareketin, bir yerin, 
bir şeyin başladığı veya sona erdiği noktayı, 
zaman ve uzaklık bakımından abartmalı bir 
biçimde anlatan bir söz... 4. Kayseri iline bağlı 
ilçelerden biri... Leçe... 5. Yayla atılan, ucunda 
sivri bir demir bulunan ince ve kısa tahta çubuk... 
İlla (halk ağzı)... Baskı... 6. Oyma baskı... Yaşlılık, 
hastalık vb. sebeplerle bir suçlunun cezasının 
kaldırılması... 7. Kın kanatlılardan, ergin evrede 
yaprakları, kurtçuk evresinde kökleri kemirerek 
tarım bitkilerine ve orman ağaçlarına büyük zarar 
veren bir böcek... Yeryüzünün denizle örtülü 
olmayan bölümü, toprak... Güneş doğmadan 
önceki alaca karanlık, fecir... 8. Gemilerde veya 
kalelerde, topçu mevzilerinde topun makine 
bölümünü ve topçuları koruyacak biçimde yapılmış 
zırhlı kule... Niğde iline bağlı ilçelerden biri... 
Zirkonyum elementinin simgesi... 9. Birbirini kesen 
iki yüzey veya aynı noktadan çıkan iki yarım 
doğrunun oluşturduğu geometrik biçim, zaviye... 
Gür ve uzun (bıyık)... Metal olmayan element... 10. 
Yazarı bilinmeyen, anonim (eski)... Bir tür kumar 
oyunu... 11. Sınır... Üslup, biçem... İyi bir nitelikte 
bilinip tanınmış olma durumu, şöhret, şan, nam, 

ad... 12. Üzerinde çıkarıldığı yılın tarihi bulunan, 
7 gram ağırlığında, cumhuriyet altınına göre 
daha yayvan ve iri olan altın sikke... Bir etme, tek 
duruma getirme... 13. Titan elementinin simgesi... 
Büyük, yetişkin, yaşlı, kart (halk ağzı)... Havası 
alınmış... Kolun bilekten parmak uçlarına kadar 
olan, tutmaya ve iş yapmaya yarayan bölümü... 14. 
Yanan maddelerin veya gazların türlü biçimlerdeki 
ışıklı uzantısı, yalım, yalaz, alaz, şule... Tek başına 
anlamı olmayan, sonuna geldiği sözle cümledeki 
diğer kelimeler arasında ilişki kuran kelime türü, 
ilgeç... Ebegümecigillerden, bazı cinslerinin kök 
ve çiçekleri hekimlikte kullanılan, çok yıllık otsu bir 
süs bitkisi, ağaçküpesi... 15. Nasiplenme imkânı 
veya olasılığı bulunmak...

YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Yıkılmış veya yıkılmaya yüz tutmuş yapı, 

yıkı... Kabarık görüntü vermek için değişik 
malzemelerle yapılan bir tür iç giysisi... 2. İncirin 
döllenmesini sağlayan sinek... Voleybol ve teniste 
topu yukarıdan aşağıya doğru sertçe yere vurma, 
küt... Yücelme (eski)... 3. Samaryum elementinin 
simgesi... Kotarılmak işi... Notada duraklama 
zamanı ve bunu gösteren işaretin adı... 4. Sadıkça 
(eski)... Aile ile ilgili... 5. İnme işi... Satranç 
oyununda taraflardan birinin yenilgisi... Töre 
bilimi... 6. Yaylı bir pensle tutturulmuş küpe, iğne 
vb... Paladyum elementinin simgesi... Gerçek... 
7. Adla ilgili, ad niteliğinde olan... Bazı tüccarların 
ve özellikle sarraflarla değerli kâğıt ve tahvil 

alışverişiyle uğraşanların alım satım ve değişim 
amacıyla devlet denetimi altında iş yaptıkları yer... 
Türk alfabesinin beşinci harfinin adı, okunuşu... 
8. “Ey, hey” anlamında kullanılan bir seslenme 
sözü (eski)... Akyuvar... Türkiye'nin Doğu Anadolu 
Bölgesi'nde yer alan illerinden biri... 9. Türk 
alfabesinin on beşinci harfinin adı, okunuşu... 
Kertenkele derisinin sepilenmesiyle elde edilen bir 
tür deri... Barındırma (eski)... 10. Boynun arkası... 
Rütbesiz asker, nefer... Duvar şamdanı, duvar 
lambası... 11. Bir hücreli canlılarda protoplazmanın 
merkez bölümü... Ruhsal... 12. Vezirler (eski)... 
Anamal, anapara (eski)... 13. Genellikle uzun bir 
nesnenin incelerek biten son ve sivri noktası... 
Teniste topa arkadan öne veya yukarıdan aşağıya 
doğru vurma... Herhangi bir sayıda olan şey, 
adet... Tulyum elementinin simgesi... 14. Bitkilerin 
kütiküllerini oluşturan, geçirgen olmayan, bal 
mumu yapısında madde... Serbest bırakma 
(eski)... Yavrularını emzirmek için, memelilerin 
göğsünde türlü biçim ve sayıda bulunan, meme 
başı denilen çıkıntıları olan organ, bicik, emcek, 
emcik... 15. Uzak yerden... Osmanlı seramik ve 
cam sanatının güzel örneklerinden olan ve içine 
lale konulan vazo...

(Türk Dil Kurumu tarafından hazırlanmıştır. 
http://tdk.org.tr bulmaca@tdk.org.tr)

ÇÖZÜMÜ SAYFA 4’TE

  TDK Güzel Türkçe Bulmacası

Gülhane Hastanesinden 
KBRN olaylara karşı tatbikat

BURSA (AA)- Tıp uzmanla-
rı, halk arasında eklem romatiz-
ması ya da iltihaplanması olarak 
bilinen, birçok alt tipi bulunan 
artrit hastalığının, erken tedavi 
edilmediğinde iç organları etki-
leyerek yaşam kalitesini düşür-
düğü, ömrü kısalttığı uyarısında 
bulundu.

Bursa Uludağ Üniversitesi 
(BUÜ) Tıp Fakültesi Hastane-
sinde, "12 Ekim Dünya Artrit 
Günü" dolayısıyla erken tanının 
önemine dikkati çekmek için 
bilgilendirme standı kuruldu. 
Standa gelenlerin eklemlerinde 
iltihap olup olmadığına ultrason 
cihazıyla bakan görevliler, bu 
kişileri bilgilendirdi.

BUÜ Tıp Fakültesi İç Hasta-
lıkları Ana Bilim Dalı ve Roma-
toloji Bilim Dalı Başkanı Prof. 
Dr. Yavuz Pehlivan, AA muha-
birine, Dünya Sağlık Örgütünce 
1996'dan bu yana, kas iskelet 
sistemi hastalıkları konusunda 
farkındalık oluşturmak amacıyla 
12 Ekim'in özel bir gün olarak 
belirlendiğini söyledi.

Kurulan stantla, şikayetleri 
olanların romatoloji uzmanla-
rına başvurması ve erken tanı 
konulması konusunda farkında-
lık oluşturmayı hedeflediklerini 
belirten Pehlivan, "Bazen kan 
tahlillerinde çıkmayabiliyor. Bu-
rada ultrasonla erken dönemde 
eklemlerdeki iltihap tespit edi-

lebiliyor. Şikayetleri olan bir has-
tada tahliller normal bile olsa, 
erken tedavi için erken tanı 
yöntemleri kullanılarak tedavi 
şansı yakalanabiliyor." dedi.

YETİŞKİN NÜFUSUNUN 
YÜZDE 5'İNDEN FAZLASI 
RİSK ALTINDA
Kas iskelet sistemi hasta-

lıklarının çok önemli ölçüde 
iş gücü kaybına, dolayısıyla 
ciddi maliyetlere neden oldu-
ğunu vurgulayan Pehlivan, bu 
hastalıkların erken tanınması ve 
tedavi edilmesinin, sakatlıkların 
ve maliyetlerin engellenmesi 
bakımından önem taşıdığını dile 
getirdi.

Prof. Dr. Pehlivan, iltihaplı 
ve iltihapsız romatizmaların, 
erişkin nüfusun yüzde 5'inden 
fazlasını etkileyen hastalıklar 
olduğuna dikkati çekti.

Bunların çok yaygın görülen, 
erken tanıyla tedavi edilirse 
tamamen düzelme imkanına sa-
hip hastalıklar olduğuna işaret 
eden Pehlivan, sözlerini şöyle 
sürdürdü:

"Araştırmalar gösteriyor 
ki erken tanıyla bu hastalıkla-
rın tamamen iyileşme ihtimali 
varken, geç tanı konulduğunda 
ise maalesef kalıcı sakatlık 
oranları yüksek. Tabii sadece 
eklem olarak da düşünmemek 
lazım bu hastalıkları. Birtakım 
iç organları etkileyerek ciddi an-

lamda yaşam kalitesini bozma-
larının yanında yaşam süresini 
kısaltmaları gibi özellikleri de 
var. Erken tanıyla eklemle ilgili 
şikayetlerin düzelme ihtimali 
varken, hem de iç organlara bu 
hastalıkların atlaması veya iç 
organların etkilenmesi engellen-
miş olacaktır."

SİGARA YİNE 
BAŞROLDE
Pehlivan, romatizmal hasta-

lıkların genetik kökenli olmasına 
rağmen, önlenmesi bakımın-
dan birtakım çevresel faktörler 
bulunduğunu belirtti.

En büyük risk faktörünün 
sigara olduğunu vurgulayan 
Pehlivan, "Yine maalesef gıda 
hijyeni dediğimiz, doğal olma-
yan gıdaların bu tip hastalıklara 

neden olduğunu biliyoruz. Birta-
kım enfeksiyon ajanların da bu 
tip hastalıklara neden olduğunu 
biliyoruz. Bunlara dikkat edilme-
li." değerlendirmesinde bulundu.

"BİRÇOK TANI YÖNTEMİ 
VAR"
BUÜ İç Hastalıkları ve 

Romatoloji Bölümü Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Ediz Dalkılıç ise 
romatolojinin genellikle iltihabi 
romatizmal hastalıklarla ilgilen-
diğini söyledi.

Hastalarda sadece eklem 
ve kaslarda değil göz, akciğer, 
böbrek ya da deride de bulgular 
olabileceğini bildiren Dalkılıç, 
şunları kaydetti:

"Bütün iç hastalıklarını 
ilgilendiren, hatta iç hastalıkları 
dışındaki branşları da ilgilen-

diren bir dal. Bütün branşlarla 
işbirliğimiz var. Burada hastane 
girişine bir stant kurduk. Gelen 
hastalarımız da bunun farkın-
dalığına varsın. 'Romatizmanın 
tedavisi yok.' gibi bir söylenti 
var. Kesinlikle böyle bir şey 
yanlış. Özellikle iltihaplı romatiz-
mal hastalıklarda erken tedavi 
olduğu zaman çok yüz güldürü-
cü tedaviler var. Son dönemde 
özellikle yeni kullanılan ajanlar, 
ilaçlar var. Ultrasonla eklemlere 
bakıp erken dönemde iltihabi bir 
durum var mı yok mu onu sap-
tıyoruz. Birçok tanı yöntemi var. 
Kan tahlilinde yeni belirteçler 
var. O nedenlerle romatolojinin 
son dönemde ne kadar ilerledi-
ğini de göstermek için böyle bir 
etkinlik planladık."

Meme kanseri 
hakkında bilmeniz 

gereken 7 kritik soru 
HABER MERKEZİ- Meme kanseri, 

kadınlarda en sık görülen kanser tür-
lerinden biri olmasına ragmen, erken 
teşhis ve tedavi sayesinde iyileşme 
oranı oldukça yüksek bir hastalıktır. 
1-31 Ekim Meme Kanseri Farkındalık 
Ayına özel, meme kanseri hakkındaki 
sorularınızı İstanbul Okan Üniversitesi 
Hastanesi Meme Cerrahisi Bölümün-
den Prof. Dr. Abut Kebudi sizzler için 
yanıtladı. 

KADINLAR EN ÇOK HANGİ 
MEME ŞİKAYETİ ILE 
BAŞVURURLAR?
Sıklıkla ana şikayetler memelerde 

ağrı ve sertliklerdir. Büyük ihtimalle 
sebepler iyi huylu yapılardır. Burada 
önemli olan düzenli kontrollerin yapıl-
ması ve böylelikle az ihtimal olan ciddi 
durumların erken tanınmasıdır.

MEME KANSERİNDE ERKEN 
TANİNİN ÖNEMİ?
Erken tanı konulduğu zaman en az 

tedavi ile en iyi sonucu alabilmekteyiz 
ve ayrıca memenin kozmetik görünü-
münü iyi tutmak ta daha mümkündür.

MEME KANSERİNDE TARAMA 
AMAÇLI DOKTORA GİTME 
SIKLIĞI?
Öncelikle 40 yaşında itibaren 

senede bir kontrola gidilmeli ve ma-
mografi de senede bir veya 2 senede 
bir yapılmalıdır. Ultrason tetkik ise 
senede bir yapılabilir.

40 yaşında önce de risk durumuna 
göre uygun sıklıkta doktora gidilmeli-
dir.

RİSKLİ KİŞİLER?
Ailesinde meme kanseri olanlar
Ailesinde genetic risk gösterilmiş 

olanlar
İleri yaş
Radyasyona maruz kalanlar
Kilolu olanlar
MEME KANSERİNDE TANI 
NASIL KONUR?
Önce hastanın şikayeti (ele gelen 

sertlik, ciltte kızarıklık, yara, koltukal-
tında sertlik, meme başı veya ciltte 
çökme gibi)

Bazen hastanın şikayeti yoktur ve 
tetkiklerde şüpheli bulgular saptanır.

Sonra Fizik muayene+ radyolojik 
tetkikler (mamografi, ultrason, MR.) 
uygulanır ve en son tanıyı kesinleş-
tiren tetkik ise yapılacak ince iğne 
aspirasyon biyopsisi veya kalın kesici 
(tru cut) biyopsidir.

MEME KANSERİ TANISI 
KONDUĞUNDA MEME 
MUTLAKA ALINMALI MIDIR?
Hayır, hasta uygun evrede ise 

veya ameliyat öncesi tedavilerle 
uygun evreye getirilebilmişse Meme 
Koruyucu dediğimiz ameliyatlar veya 
Onkoplastik ameliyatlar yapılabilir. Bu 
şekilde hem kanseri tedavi ediyor ve 
hem de iyi bir kozmetik sonuç alabili-
yoruz.

HEM MEMENİN ALINMASI HEM 
DE IYİ BİR KOZMETİK SONUÇ 
ALMAK MÜMKÜN MÜDÜR?
Evet mümkündür. Hastalığın 

durumu tüm memenin alınmasını 
gerektiriyorsa- bazı özel durumlar 
hariç -memenin içi boşaltılıp yerine 
silikon protez konarak iyi bir görünüm 
sağlanabilmektedir.

ANKARA (AA)- Sağlık Bilimleri 
Üniversitesi (SBÜ) Gülhane Eğitim 
ve Araştırma Hastanesinde olası 
kimyasal, biyolojik, radyoaktif ve 
nükleer (KBRN) olaylarına hazırlık 
amacıyla "turuncu" kodlu bir tatbi-
kat gerçekleştirildi.

AA ekibi, senaryo gereği bir 
KBRN olayında hastaneye gelen 
yaralıların acil müdahale süreçleri-
nin canlandırıldığı tatbikatı görün-
tüledi.

Tatbikat, 112 Acil Çağrı Merkezi 
tarafından bir KBRN ajanına maruz 
kaldığından şüphelenilen hastanın 
hastaneye transfer edileceği bilgisi 
iletilmesiyle ilgili personelin teyak-
kuza geçmesi için verilen "mor" 
kod ile başlatıldı.

Kriz merkezinde toplanan birim 
amirlerine, görev dağılımı yapılır-
ken hastane içinde büyük bir sağ-
lık vakasının geleceğini bildirmek 
amacıyla "sarı" kod, KBRN vaka-
sının yolda olduğunu belirtmek 
için ise "turuncu" kod verilmesiyle 
tahliye edilen acil servisteki KBRN 
Dekontaminasyon (arındırma) Üni-
tesi aktif hale getirildi.

Hastaneye ambulansla getirilen 
hasta, arındırma ünitesine yön-
lendirildi. İlk olarak triyaj (önce-
liklendirme) biriminden geçirilen 
KBRN şüphelisi hastaya, koruyucu 
kıyafetler giymiş sağlık ekipleri 
tarafından olası KBRN ajanlarına 
karşı temizlik ve dezenfeksiyon 
işlemleri uygulandı.

Arındırma işlemi tamamlanan 
ve KBRN teşhisi konulan hastanın 
özel kıyafetli personel tarafından 
tedavi edileceği servise transfer 

edildikten sonra 112 Acil Servis 
Çağrı Merkezi'nden başka bir has-
tanın gelmeyeceği bilgisi teyit edil-
mesinin ardından verilen "yeşil" 
kod ile tatbikat sonlandırıldı.

"HASTANIN KBRN 
ARINDIRMA ÜNİTEMİZE 
GELMESİYLE SENARYOMUZ 
BAŞLIYOR"
Tatbikata ilişkin bilgi veren 

SBÜ Gülhane Eğitim ve Araştırma 
Hastanesi Başhekim Yardımcısı ve 
Tıbbi Mikrobiyoloji Uzmanı Prof. 
Dr. Soner Yılmaz, 2024 yılı Hastane 
Afet ve Acil Durum Planı (HAP) 
kapsamında, turuncu kod KBRN 
tatbikatını düzenlediklerini belirtti.

Yılmaz, 2 ay önce masa başın-
da gerçekleştirdikleri tatbikatın 
ardından sahada da KBRN yara-
lanmalarına müdahaleyi içeren bir 

senaryoyu oluşturarak uygulama 
yaptıklarını ifade ederek, "Bir 
bitkisel ilacın uygunsuz ve aşırı 
kullanımı sonucu zehirlenme olayı 
olduğu ihbar ediliyor. Bunun üze-
rine olay yerine 112 sağlık ekipleri 
intikal ediyor. Ekiplerin müdahalesi 
sonrasında ilgili hastanın KBRN 
arındırma ünitemize gelmesiyle 
senaryomuz başlıyor." dedi.

"BU KONUDA HER DAİM 
UYANIK VE HAZIRLIKLI 
OLMAMIZ GEREKİYOR"
KBRN vakalarında hastaya mü-

dahale edilirken kişisel koruyucu 
donanımların giyilmesi ve hastala-
rın arındırılmasının hayati öneme 
sahip olduğunu vurgulayan Yılmaz, 
tatbikatta hastayı KBRN ajanından 
arındırma sürecinde tazyikli su 
ve sabun ile dezenfeksiyon işlemi 

uyguladıklarını aktardı.
Hastanın transferini gerçekleşti-

ren ambulans ekiplerine de dezen-
feksiyon işlemini uyguladıklarını 
dile getiren Yılmaz, KBRN ünite-
sinin önemine değinerek, şunları 
kaydetti:

"KBRN ünitesindeki arındırma 
işlemi ile hem KBRN saldırısına 
maruz kalmış hastaların ilk basa-
mak tedavisini gerçekleştiriyoruz 
hem de hastanenin diğer alanları-
nın kirlenmesinin yani kontamine 
olmasına engel oluyoruz. KBRN 
saldırıları denilince aklımıza ilk ola-
rak savaş alanları, terör saldırıları 
geliyor. KBRN'nin maruziyeti sa-
dece bu saydığımız alanlarla sınırlı 
değildir. Bunun dışında özellikle 
kimyasalların taşındığı endüstriyel 
taşımacılıkta, nükleer reaktörlerde 
gelişen kazalarda, kimyasal, patla-
yıcı ve yanıcı maddelerin işlendiği 
fabrikalardaki oluşan iş kazaların-
da da benzer vakaları görebiliyo-
ruz.

Bu konuda her daim uyanık 
ve hazırlıklı olmamız gerekiyor. 
Hastanemizin dekontaminasyon 
ünitesi 4'ü sedyede olmak kaydıyla 
toplam 56 hastayı aynı anda arın-
dıracak yani dekontamine edebile-
cek kapasiteye sahiptir. Arındırma 
ünitemizde iki ayrı koridor bulun-
maktadır. Bu koridorlarda eğer 
gerekirse kadın ve erkek hastaların 
ilk tedavileri ayrı ayrı yapılabilmek-
tedir. Gülhane Eğitim ve Araştırma 
Hastanesi mazisinden gelen bu 
konudaki derin tecrübesiyle KBRN 
yaralanmalarında hastalarına hiz-
met vermek üzere hazırdır."

Romatizmal hastalıkların tedavisini 
geciktirmek ömrü kısaltıyor

Prof. Dr. 
Abut

Kebudi



Gençlerbirliği’nin ligdeki durumunda bir tuhaflık mevcut

Başkentlilerin dört gözle beklediği yeni 19 Mayıs Stadının inşaatı süratlendi

12 EKİM 2024 CUMARTESİ

HABER MERKEZİ-3 
Bant Bilardo Türkiye 
Şampiyonası A katego-
risi 2. Etap müsabaka-
ları bugün yapılan final 
maçı ardından sona erdi. 
Gölbaşı’ndaki Bilardo 
Salonunda sona eren 
Şampiyonada sıralama 
şöyle oldu:

1.Ufuk Kapusuz, 2.Tay-
fun Taşdemir, 3.Erkan 
Aktı, 3.Tolgahan Kiraz.

İzmir Büyükşehir 
Belediyesi ile 

İzmir Ticaret Odası 
(İZTO) iş birliğiyle 
düzenlenen “İzmir 
Spor Zirvesi” 
futbolun üç duayen 
teknik direktörü 
Mustafa Denizli, Şenol Güneş ve Fatih Terim’i 
geçtiğimiz günlerde ağırladı.

Son yıllarda beklide işlerinin yoğunlukları 
nedeniyle böyle bir imkanı bulamayan teknik 
direktörler Mustafa Denizli, Şenol Güneş ve 
Fatih Terim’i akıl edip bir raya getiren İzmir 
Büyükşehir Belediyesi ve Ticaret Odası (İZTO), 
çeşitli branşlarda çok sayıda davetliyi de ağırlayarak 
geçmişten günümüze bir nostalji yaşattı.

Özellikle Türk Futbolu konusunda gelişimin ve 
değişimin öncülerinden bu üç isim hem oynadıkları 
dönem hem de devam eden teknik direktörlükleri 
boyunca anıların ötesinde şu an yaşanan sorunların 
çözümüne yönelik görüş ve önerilerini açık 
yüreklilikle paylaşmaları katılımcılar ve izleyicilere 
duygulu anlar yaşattı.

Mustafa Denizli 75 yaşın verdiği deniyim ve 
tecrübesinin yanı sıra ay yıldızlı takımda oynadıkları 
ve ayrı ayrı dönemlerde teknik direktörlük 
görevlerinde bulunduklarını ifade ederek, ülkeye 
önemli başarılar yaşattıkları konusuna değindi. 
Denizli aynı zamanda Türkiye Ligleri’nde 
Galatasaray, Fenerbahçe ve Beşiktaş’ı çalıştıran 
nadir teknik direktörlerden biri olarak hakemlere 
sahip çıkılması ve yabancı hakem uygulaması 
konusunun yeri ve zamanı olmadığı konusunu dile 
getirdi.

Kronolojik olarak Mustafa denizliden üç 
yaş küçük olan ve 72 yıllık ömre spor dolu 
yaşam sığdıran ve halen Trabzonspor’un teknik 
direktörlüğünü yapan Şenol Güneş, 2002’deki 
Dünya üçüncülüğü ile ülkeyi ayağa kaldırırken, 
büyük bir başarı olarak hafızalarda yerini aldı. 
Liglerde sayısız kulüpleri çalıştırarak kariyerini 
zenginleştiren Güneş, 15 yıl formasını giydiği 
Trabzonspor’da şu an çeşitli aralıklarla 10’cu kez 
görev almanın mutluluğunun yanı sıra yurtdışı 
deneyimine 4 yıllık Güney Kore takımı olan Seul’u 
sığdırarak kariyerinin zirvesine emin adımlarla 
yürüyüşünü sürdürdü.

Fatih Terim (52), aslında aynı jenerasyon içinde 
kendisinden yaşça büyük olan Mustafa Denizli 
ve Şenol Güneş’e milli takımlarda kaptanlık 
yaparken, kariyer yürüyüşüne U21 Milli takımı ile 
1993 yılında Akdeniz Oyunlarında şampiyonluğa 
uzanarak başladı. Çok sayıda Uluslar arası Liglerin 
önemli takımlarında teknik direktörlük görevi 
yapmasının yanı sıra Galatasaray ile 2000 yılında 
UEFA Kupası kazanmış olması onu İmparatorluğa 
taşıyan başarının mihenk taşı oldu. Ayrıca A Milli 
Futbol Takımı ile 2008 Avrupa üçüncülüğüne 
uzanan Fatih Terim, son olarak Panathinaikos’tan 
ayrıldıktan sonra, değişim ve gelişim adına çok 
sayıda maç oynamanın daha faydalı olduğu 
konusunu bu zirvede gündeme getirerek dikkat 
çekti.

Takdirlere şayan kariyerleri konusu bir tarafa 
teknik direktör olarak üç duayen ismin gelecekteki 
yerlerini doldurabilecek, isim ve isimlerin her ne 
kadar adaylar olsa da şu ana kadar sonuç alınmaması 
oldukça düşündürücü madalyonun öbür yüzünden 
bakıldığında…

Mehmet KISMET
mkismet06m@hotmail.com

Duayen üçlü…

SPORUN GÖR DEDİĞİ

UFUK KAPUSUZ BİLARDO’NUN KRALI

2018 yılında yıkımına başla-
nan, projesinin ihalesi, 4 yıl 

sonra 2022 yılının Mayıs, temeli 
de 2022 yılının Temmuz ayında 
atılan 19 Mayıs Stadının inşaatı 
devam ediyor.

İlk aşamada, uzun süren 
zemin etüt çalışması tamam-

lanırken, stadın tribünleri de 
yükselmeye başladı. İnşaat 
firması stadın çatılarının monta-
jını bitirmek üzere olduğu tespit 
edildi. 19 Mayıs Stadı'nın 2024 
yılında bitirilmesi planlanırken, 
Başkentlilerin dört gözle bekle-
diği  inşaatın 2027’de hizmete 

gireceği söylenildi.
KAPASİTE ARTTI
19 Mayıs Stadının kapasi-

tede ise 45.000’den 50.000’e 
çıkarıldı.  İnşaatı ortaya çıkan 
projeye göre koltuk renklerinin 
kırmızı beyaz olacağı öngörü-
lüyor. 

ÖZLEM 2027’DE 
BiTECEK

DOĞAN BULGUN

Yıkımı 2028’de gerçekleşen stadın 

çatılarının montajı da bitmek üzere 

NİHAYET-
2 yıllık 

aksama ile 
19 Mayıs 

Stadın son 
durumu

ATTIKLARI KADAR GOL YEDİLER

1’nci Ligde Başkent 
Ankara’yı temsil eden 

Ankaragücü ve Keçiörengücü 
ile birlikte ligdeki 3 Başkent 
ekibinden birisi olan Gençler-
birliği bu sezon gol konusun-
da çektiği sıkıntı ile ön plana 
çıkıyor. 2.defa girilen milli ara 
döneminde yenilenme ve son-
raki haftalara hazırlanma fırsatı 

bulan kırmızı karalar bu zamana 
kadar 6 gol attı.

6 GOL İLE 11 PUAN 
KAZANDI
Atılan 6 golden 2'si Djitte'nin 

ayağından gelirken kalan 4 gol 
ise Buğra Çağıran, Metehan 
Mimaroğlu, Mete Demir ve 

Gökhan Altıparmak tara-
fından atıldı. Sadece 6 gol 
atmasına karşın 8 maçta 3 
galibiyet ve 2 beraberlik ile 
11 puan toplayan Başkent 
temsilcisi üst sıralar ile 
arasındaki puan farkının 
azlığından yararlanmak 
istiyor.

Gençlerbirliği attığı 
6 gole karşın kalesinde sa-
dece 6 gol gördü. 8 hafta 

sonunda sıfır averaja sahip olan 
Gençlerbirliği, Boluspor ile aynı 
kaderi paylaştı. Boluspor ligde 
8 hafta boyunca 8 gol attı ve 
8 gol yedi. Gençlerbirliğinden 
daha fazla gol atan Bolus-
por puan olarak ise 9 puanla 
Gençlerbirliği'nin altında kaldı.

AHMET ERTÜM

8 maçı geride bırakan 
Gençlerbirliği de bu 
süre zarfında sadece 

6 gol atmasıyla 
dikkat çekti

PASTA KESİLDİ-
Genç futbolcu 

Berat Can Sebat 
için antrenman 
sahasında yaş 
günü pastası 

kesilerek 
kutlandı

HABER MERKEZİ-
Ankaragücü'nde antrenörler 
Emre Büyükpınar ve Kemal 
Dulda, belgelerin haksız kul-
lanımı ile belgelerin haksız 
kullanımına iştiraki nedeniy-
le Profesyonel Futbol Disip-
lin Kurulu'na sevk edilmişti.

Emre Büyükpınar ve 
Kemal Dulda'nın yanlış kart 
taktığı öğrenilirken, faturanın 
ise akreditasyon sorumlusu 
Gülay Çakmak'a kesildiği 
ifade edildi.

Ankaragücü yönetiminin 
uzun yıllardır akreditasyon 
sorumlusu olarak görev ya-
pan Gülay Çakmak'ın işine 
son verdiği belirtildi.

HOCALAR YANLIŞ 
KART TAKTI, 

PERSONEL KOVULDU

A.GÜCÜ, BASKETBOLDA 
FARKLI GALİP

HABER MERKEZİ-
Ankaragücü basketbolda, 
Konya Büyükşehir karşısın-
da kadro derinliğinin de etki-
siyle farklı kazandı: 97-83. 

Son periyoda 71-62 
önde giren tempoyu artıran 
ve geçiş hücumlarından 
skor bulan Ankaragücü 
bitime 7 dakika kala farkı 15 
sayıya (80-65) çıkardı. Kar-
şılaşma 97-83 sona erdi.

Milli maç arasında 
Antalya'da kamp giren 

Ankaragücü'nün kampı başladı. 
Başkent Ankara’daki tesislerin-
de2 gün süren test çalışmalarını 
tamamlayan Başkent ekibi, 
Antalya'da çalışmalara devam 
ediyor.

Toplu olarak Antalya'ya 
yerleşen sarı-lacivertliler ilk 
çalışmayı sabah yaptı. Teknik 
direktör Kenan Koçak yöneti-
minde çalışan Ankaragücü'nde 
antrenman yaklaşık 15, saat 

sürdü. Başkent ekibi ligin 9.Haf-
tasında oynayacağı Malatyaspor 
maçına kadar Antalya’da çalış-
malarını sürdürecek.  

CEZAYA BOĞULDU
Bu arada Futbol Federas-

yonu Disiplin Kurulu, geçen 
haftaki Adanaspor maçı nede-
niyle Ankaragücü’nü cezaya 
boğdu. Ankaragücü taraftarları-
nın neden olduğu çirkin ve kötü 
tezahürat nedeniyle  tribünler 
kapatılırken, 90 bin lira ceza 
verilmesi kararlaştırıldı.

ANKARAGÜCÜ, ANTALYA’DA 
HIZLI ÇALIŞIYOR

İYİ YOLDA-Antalya’da 
çalışan Ankaragücü 

futbolcuları

ERSİN ÖZENÇEL

Disiplin Kurulu, son Adanaspor maçı nedeniyle kulübe yine bol ceza verdi

Kadınlar Futbol Liginde 10 puanla 4’ncü 
sırada yer alan Ankara Büyükşehir 

Belediyesi FOMGET Kadın Futbol takımı, 
yarın İstanbul’da oynayacağı Pendik Çam-
lıkspor maçı hazırlıklarını bitirdi.

Zirve mücadelesi veren FOMGET takı-
mı kafilesi bugün İstanbul’a hareket ede-
cek. FOMGET Pazar günü saat 15.00’de 
Pendik Çamlıkspor ile karşılaşacak.

FOMGET, YARINKİ 
MAÇA HAZIR

HALTERDE 
MADALYA YAĞMURU

SEÇİMDE GARİP 
İŞLER FİNİŞTE

KAĞAN
KARACEHENNEM

HAZIR-FOMGET’li futbolcular son 
antrenmanda neşeliydi

2024 IBSA Dünya Görme Engelliler Hal-
ter Şampiyonası Kazakistan’ın Astana 

şehrinde devam ediyor. Organizasyonun 
üçüncü gününde sporcularımız 11 madal-
ya kazanma başarısı gösterdi. Organizas-
yonda Milli sporcularımızın madalya sayısı 
6 altın, 22 gümüş ve 5 bronz olmak üzere 
Stoplamda 33 oldu.

Erkekler 90 kiloda mücadele eden 
Şehmuz Çevik  Squat kategorisinde 205 
kilo, Bench Press kategorisinde 140 kilo, 
Datlift kategorisinde 230 kilo ve toplamda 
575 kiloluk kaldırışlarla 4 gümüş madalya 
kazanarak Dünya ikincisi oldu.

Erkekler 100 kiloda Muhammet Şimşek 
ise Squat kategorisinde 215, Bench Press 
kategorisinde 152.5 , Deadlift kategorisin-
de 230 , toplamda 597.5 kiloluk derecelerle 
4 gümüş madalya kazandı ve Dünya ikinci-
si liğini kazandı.

Yine 100 kiloda yarışan Milli sporcumuz 
Ayhan Kaya, Squat kategorisinde 195 kilo 
ile bronz, Bench Press kategorisinde 115 
kilo ile dördüncü, Detlift kategorisinde 
220 kilo ile bronz, ve toplamda 530 kilo ile 
bronz madalya kazandı. 

Paris Olimpiyatlarından sonra yeni 
Federasyon Başkan ve Yönetim 

Kurulu’nun 17 Ekim'deki seçimlerinde 
garip olaylar ortaya çıkıyor. Seçimlerde 
teşkilatın ön ayak olduğu olayların sonun-
cusu Atıcılık Federasyonunda ortaya çıktı.

Spor adamlarının Paris Olimpiyatının 
en başarılı Federasyonu olarak gösterilen 
Atıcılık’ın Başkanı Gürsel Çolakoğlu se-
çimlere sokulmadı. Delegelerden topladığı 
gerekli imzaları zamanında teşkilata sunan 
Çolakoğlu’nun bu durumu, son anda 
emekliliğini isteyen, Genel Müdür Yar-
dımcısı Murat Karakaya ekibinin itirazı ile 
ortaya çıktı. Gençlik ve Spor Genel Müdür 
yardımcılığında ayrılıp, Atıcılık Federasyo-
nu Başkanı olmak isteyen Murat Karakaya 
rahatlayarak  gerekli delegelerin imzaları 
ile baş vurusunu yaptı.

İtirazı görüşen Teşkilat yöneticileri, 
Gürsel Çolakoğlu’nun 6 oyunu, Murat 
Karakaya’ya verince gariplik ortaya çıktı.

Son durumda başarılı Atıcılık Federas-
yonu Başkanı Gürsel Çolakoğlu, seçimlere 
sokulmazken, Murat Karakaya tek aday 
olarak yarışta yalnız kaldı.

RAMAZAN ATABEY

Teşkilatın oyları başarılıya 
değil, makamdakilere gidiyor

ATİLA GÜVENÇ

Son Olimpiyattaki başarılı sporumuz 
Atıcılık Federasyonu Başkanı Gürsel 
Çolakoğlu’nun yolu son anda kesildi

Gürsel 
Çolakoğlu

HABER MERKEZİ-
Uluslar Liginin 4’ncü grupta 
yer alan Milli Takımımız ilk 
maçını İzlanda ile oynaya-
cak.

İzlanda-Türkiye maçı 14 
Kasım günü deplasmanda 
saat 21.45’de oynanacak.

MİLLİLERİN  SIRADAKİ MAÇI İZLANDA İLE


